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Закритите български фир-
ми са се увеличили  до 14,64% 
през 2020 г., което означава, 
че 50 139 компании са прекра-
тили бизнеса си. това отреж-
да второто място на страната 
ни сред членките на ес с най-

много закрити бизнеси след 
Литва с 20,8%, показват дан-
ни на евростат. 

У нас новите фирми на 
годишна база са намалели 
до 9,05% от всички иконо-
мически активни предприя-

тия, докато през 2019 г. те са 
били 11,37%. това означава, 
че през 2020 г. в България е 
имало 30 983 новорегистри-
рани фирми, а през 2019 г. те 
са били 39 763. 

Освен това намаляват и 

служителите, назначени в 
новорегистрираните компа-
нии. През 2019 г. те са били 
1,41 души на нова фирма, 
а през 2020 г. вече са 1,36 
души.

Провидения
С 45% по-Скъпи Са оСновните продукти

втори сме в евросъюза 
по закрити фирми
Фалиралитебългарскикомпаниисасеувеличилидо14,64насто
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С 45% са поскъпнали основните продукти за година, обяви Пламен 
Димитров. КНСБ настоява доходите и минималната заплата да се 
повишат с 20 на сто, за да се овладее инфлацията.

огато Държавният обвинител за-
почне да дава концептуални интер-
вюта, в които се върти около центъ-
ра на тежестта си, а “няма нищо ново 
под слънцето”, винаги трябва да сме 
подозрителни (стр. 3). най-малкото 
поради една-единствена причина. Че 
е повече от съмнително, щом глав-
ният прокурор започне да напомня 
за себе си, когато не е необходимо, и 
мълчи обезпокоително, когато тряб-
ва да говори.

Гастролът на иван Гешев в по-
следните седмици увеличи “фено-
вете” му. той разговаря с протес-
тиращи роми във “Факултето”, със 
синдикати, с партии в парламента, 
посети дори италианския лицей. 
Даде просторни интервюта, едно от 
които пред фитнес инструкторка.

казват, че пред децата в италиан-
ския лицей той бил откровен: “Ще 
живея много по-добре, ако не съм 
главен прокурор. времето даже вече 
не го помня. с удоволствие няма 
да изкарам 7 години, ако променят 
конституцията...” и в същото време 
“инструментът в ръцете на Господ” 
не пропусна шанса да си извае ореол 
на самотен боец за справедливост: 
“никой не е недосегаем, независимо 
дали е Бойко Борисов, кирил Петков 
или друг премиер или олигарх. Бор-
бата е за справедливост... нямам по-
литически амбиции, но имам такива 
за справедливост за българските 
граждани и на това се дължи моята 
активност...”

К
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Снимкибтаитаняглухчева

Банките
Спечелиха
700 млн. лв.
от такСи

вкадър

Стотици жители на столицата участваха в традиционната инициатива “Капачки за бъдеще”. 
Организаторите продаваха плюшени играчки и календари, а събраните средства ще отидат 
по предназначение - за закупуване на линейка. Екипът на ДУМА за пореден път се включи 
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акцията
„тетрадки вмеСто
плакати” завърши
уСпешно
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дванадесетокласниците от профе-
сионалната гимназия по електротехника 
“Апостол Арнаудов” получиха осигуре-
ния от община Русе “културен чек”. той 
бе раздаден на 79 ученици от зам.-кмета 
енчо енчев и началника на отдел “об-
разование, младежки дейности и спорт” 
таня тодорова. Чекът важи от 1 ноември 
и ще бъде предоставен на зрелостниците 
от всички общински и държавни училища 
на територията на Русе. С него младежите 
ще могат да посетят по свой избор концерт 
или спектакъл на един от трите русенски 
държавни културни института - държав-
ната опера в Русе, драматичния театър 
“Сава огнянов” и държавния куклен те-
атър в града. културният чек съдържа 3 

QR-кода, от които след сканиране младите 
хора могат да се запознаят с програмата на 
културните институти и да изберат жела-
ното представление. 

Инициативата на община Русе е на-
сочена към 1291 зрелостници, които ще 
могат да използват културния чек до 30 
декември. той не е валиден единствено за 
премиерни и гостуващи спектакли. Целта 
е младежите да се докоснат до музикал-
ни и театрални творби от българската и 
световната класика. Средствата за ини-
циативата “културен чек” са гласувани 
през април на заседанието на общинския 
съвет по предложение на общинските съ-
ветници нора Стоянова и косьо Станев с 
идеята това да се превърне в традиция.

“Ако сме плащали 65 лева 
за основните продукти в нашата 
потребителска кошница, година 
по-късно за тях са ни необходи-
ми 95 лева, което е 45% повече. 
това е инфлацията, която хора-
та усещат по джоба си”, заяви в 
радиоинтервю президентът на 
кнСБ пламен димитров. 

“ние казваме, че поне офи-
циалната инфлация трябва на 
всеки работещ да му бъде ком-
пенсирана и декемврийската 
му заплата да бъде с 20% по-
висока от декемврийската през 
миналата година. така обедня-
ването ще бъде овладяно в ня-
каква степен. кнСБ настоява 
минималните доходи на всички 

да пораснат поне с 20 на сто”, 
категоричен е димитров.

той отново припомни, че 
1320 лева е доходът, необхо-
дим за месечната издръжка на 
един работещ, а за тричленно 
семейство от двама възрастни и 
едно дете нужната сума е 2376 
лева. За едногодишен период 
са необходими 217 лв. повече 
за един работещ човек и 391 лв. 
повече за тричленно семейство. 
димитров цитира данни на 
кнСБ, които показват, че необ-
ходимият доход за храна е 497 
лв. за едно работещо лице. това 
представлява 37,7%. нараства-
нето е с 2,8% спрямо предход-
ното тримесечие и с 24,2% на 

годишна база.  
димитров подчерта, че се 

произвежда повече, отколкото 
министерството на финансите 
е очаквало. такива са очаква-
нията и за 2023 г. по думите му 
разговорът трябва да започне 
от това колко е Бвп, да се каже 
толкова ли сме зле, защото мФ 
дава прогнози, че тази година, 
когато уж сме зле, ще завър-
шим с 5,4% дефицит и няма да 
похарчим 1,250 млрд. лева от 
заложените разходи в планира-
ния дефицит.

“Искането на служебния 
кабинет за удължаването на 
действието на бюджета от 2022 
през 2023 г. е на ръба на закона. 

И в него обаче могат да се уве-
личават разходи или приходи”, 
поясни димитров.

Според кнСБ в заложените 
параметри на бюджета за 2022 
г. страната ни е успяла да пре-
изпълни дефицита. тези пари 
можеше да отидат към разхо-
ди, които са належащи, смята 
димитров и даде пример с хо-
рата, които са подпомагани за 
отопление. “тези около 300 000 
души, които се подпомагат за 
отопление, трябваше да бъдат 
разширени. можеше поне да 
бъдат удвоени. все още можем 
да дадем до 100 млн., за да може 
тези хора да изкарат зимата и да 
ги удвоим”, обясни той. 

димитров коментира и вли-
зането на България в еврозона-
та. той обясни, че цените, кои-
то могат да бъдат закръглени, 
са тези на най-консумираните 
продукти, като вода и кафе, 
например. “там ще вървим на-
горе.  от 60 ст. кафето може да 
стане 60 цента”, посочи той. 
“ползата от това е огромна, за-
щото няколко десетки милиар-
да лева ще бъдат освободени. 
тези пари са за харчене. когато 
влезем в еврозоната, няма нуж-
да от този ресурс. някои от тях 
не могат да бъдат харчени, но 
повечето могат да отидат за со-
циални и инвестиционни цели”, 
каза димитров. 

при засилено поли-
цейско присъствие вчера 
беше открит македон-
ският клуб “никола ва-
пцаров” в Благоевград. 
на много от балконите 
на блоковете в града 
бяха сложени българ-
ски трибагреници. Бла-
гоевградчани пресрещ-
наха председателя на 
опозиционната партия 
вмРо-дпмне Христи-
ян мицкоски пред клуба 
с възгласи: “предател, 
боклук!”, “македония е 
българска!” и “Сърбия 
ви плаща!”. основен 
инициатор за откриване 
на македонски култу-
рен клуб в Благоевград е 
Сдружението за защита 
на индивидуални човеш-
ки права, което е обявено 
от българския съд като 
противоконституционно 

и незаконно, и в момента 
тече процедура по него-
вата дерегистрация.

Гръцкият поп отец 
никодин освети клуба. 
на церемонията присъст-
ваха главният секретар 
на президента на Се-
верна македония миле 
Бошняковски, председа-
телят на опозиционната 
партия вмРо-дпмне 
Християн мицкоски, ли-
дерът на крайната левица 
димитър Апаси, както 
и депутати от албанския 
парламент.

племенникът на по-
ета никола вапцаров ни-
кола изрази възмущение, 
че името на чичо му се 
използва по този начин, 
и обясни пред македон-
ски медии, че вапцаров е 
българин.

ден по-рано служеб-

ният премиер Гълъб до-
нев заяви, че клубът е ини-
цииран и финансиран от 
организации с подчертан 
антиевропейски профил, 
които не са регистрира-
ни у нас. държавата не 
може да се меси в част-
на инициатива и правото 
за свободно сдружаване, 
подчерта премиерът, но 
изрази притеснение от ор-
ганизацията, отговорна за 
създаването на този клуб.

“нито съм издавал 
разрешение, нито пък за-
брана да се открива час-
тен македонски културен 
клуб. това мероприятие 
няма нищо общо с об-
щината. една група хора 
са наели помещение от 
частно лице и са решили 
да си правят клуб”, заяви 
кметът на Благоевград 
Илко Стоянов. 

ПламенДимитров:

С 45% са поскъпнали 
основните продукти 
Удължаванетонабюджетаот2022през2023г.енаръбаназакона,твърдилидерътнаКнСБ

При засилено полицейско 
присъствие откриха македонския 
клуб в Благоевград

над 50 певчески със-
тава и индивидуални 
изпълнители от 5 до 85 
години се включиха във 
22-ия фестивал на патри-
отичната и антифашист-
ката песен “Сребърни 
чучулиги” и 19-ия фести-
вал на фронтовата песен 
“Альоша”. Изявите бяха 
организирани от Фонда-
ция “Устойчиво развитие 
за България” и  БАС, под-
помогнати от обществе-
ни организации-членове 
на общонационалния ор-
ганизационен комитет на 
фестивалите със съпред-
седатели Станка Шопова 
и евгений Белий, предсе-
дател на БАС.

в надпреварата участ-

ваха изпълнители от Со-
фия, пловдив, мездра, 
Белово, тетевен, Стрел-
ча, Ямбол, перник и др. 
Авторитетното жури, 
което отличи най-добри-
те, беше с председател 
милен тотев и членове 
проф. Стоян Ангелов, 
вили Икономов, Лозан 
такев и арх.красимира 
джартазанова.

по традиция фести-
валите се превърнаха в 
празник на дружбата, 
музиката и творческо-
то вдъхновение. една 
изключителна проява, 
съпроводена от много 
красота и феерия от зву-
ци, която присъствалите 
дълго ще помнят.

Зам.-председателят на 
БСп и депутат от “БСп 
за България” Атанас За-
фиров поздрави участни-
ците от името на предсе-
дателя на БСп корнелия 
нинова. Сред гостите на 
инициативата бяха Иван 
Ченчев, председател на 
комисията по култура и 
медии в 48-то нС, Анаста-
сия кабанова, съветник 
по културните въпроси на 
руското посолство, която 
отправи поздрави от по-
сланик елеонора митро-
фанова. в песента можеш 
да бъдеш свободен и с ду-
мите й да предадеш всяка 
мечта и надежда, заяви в 
приветствието си евге-
ний Белий.

Абитуриенти от Русе получиха 
културни чекове

Над 50 състава се надпреварваха 
във фестивалите „Сребърни 
чучулиги” и „Альоша”
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инициативата “тетрадки 
вместо плакати” на депутатите 
от “бСп за българия” кристиан 
вигенин и иван петков в плов-
див е на своя финал. вместо да 
отпечатат афиши на листата на 
кандидатите в кампанията за 
отминалите парламентарните 
избори, те решиха със спесте-
ните средства да отпечатат уче-
нически тетрадки. 

първокласниците в града, 
които са близо 3300 тази година, 
ще получат подарък тетрадка, 
на която са изобразени известни 
личности, свързани с пловдив. 
личностите, изобразени на по-
магалата и представени с крат-
ка биография, са селектирани 
първоначално от пловдивски 
историци и музейни работници. 
След това с гласуване в интер-

нет са определени петимата об-
щественици, намерили място на 
корицата. това са Христо данов, 
ген. данаил николаев, недко 
каблешков, найден геров и Зла-
тю бояджиев. Целта е животът и 
делото на тези хора да бъдат по-

пуляризирани и да се превърнат 
във вдъхновение за децата, а и за 
техните родители. 

вигенин и петков започ-
наха срещите си от оУ “княз 
александър I”, където бяха по-
срещнати от директора иванка 
василева. в най-старата пло-
вдивска гимназия, открита през 
1850 г., се обучават 98 първо-
лаци. екзарх Стефан я нарича 
“гордостта и славата на плов-
див”, а в нея са преподавали и 
са се обучавали редица лично-
сти, оставили дълбоки следи в 
българската история, сред тях 
и основателят на бСп димитър 
благоев. 

народните представители 
бяха запознати от ръководния 
екип на училището с необходи-
мостта от ремонт на сградата, 

която е обявена за паметник на 
културата. те се ангажираха да 
проучат извършеното до момен-
та и да потърсят възможности 
средствата за ремонт да бъдат 
планирани в бюджета за 2023 г. 

директорът екатерина 

благодарение на парламентарната 
група и на корнелия нинова бСп напра-
ви крачка назад в името на обществения 
интерес и спасихме народното събра-
ние, като помогнахме да се избере негов 
председател, заяви депутатът от “бСп за 
българия” драгомир Стойнев в тв ефир. 
“няма политик, който да не желае бъл-
гария да има правителство. всяка пар-
ламентарна група гони своите тяснопар-
тийни политически интереси. въпросът 
тук е готови ли са тези политически сили 
да направят компромис в името на об-
ществения интерес”, коментира той.

бСп е за връщането на хартиена-
та бюлетина, защото нейната липса е 
попречила на много хора да упражнят 
своето право на глас. “За мен е важно 
всеки един избирател да упражни пра-
вото си на избор. няма нищо лошо в 
това да бъде и хартия, и машина”, пой-
сни Стойнев.

За левицата най-важно е да има ре-
довен кабинет, който мисли за хората, 
подчерта депутатът от бСп борислав 
гуцанов в тв интервю. “ако не беше 

мъдростта на социалистите през изми-
налата седмица, нямаше да можем да 
изберем председател на народното съ-
брание и това се признава от всички. 
ние бяхме тези, които проявихме ди-
пломатичност и мъдрост да стане това, 
което по конституция имаше възмож-
ност да се случи”, коментира гуцанов. 
той изрази увереност, че най-вероятно 
първият мандат за съставяне на прави-
телство ще бъде неуспешен, и допълни, 
че при връчването на втория социали-
стите биха разговаряли с “продължава-
ме промяната”, ако са поканени. 

бСп постъпи държавнически и спа-
си българия от парламентарния сту-
пор, поясни членът на нС александър 
Симов в тв ефира. “това е един мъчен 
парламент, който тръгна много труд-
но. очевидно е, че той е отражение на 
картината на едно доста разделено об-
щество”, коментира той. Според Симов 
страната ни отчаяно се нуждае от редов-
но правителство, защото този цикъл, в 
който сме влезли от две години, започва 
да изморява избирателите и партиите.

има редица проблеми, които законо-
дателно не се решават, и прокуратурата 
няма достатъчно инструменти за про-
тиводействия, заяви главният прокурор 
иван гешев в тв интервю. “ако тях ги 
има, някои хора ще влязат в затвора. 
искам европейски стандарти, няма как 
с морално остарели закони да постигаме 
присъди”, оправда се той. гешев отново 
застъпи тезата си, че наказателният ко-
декс е негоден инструмент.

“никой няма да бъде покрови-
телстван, никой няма да бъде защи-
таван - това е разделителната линия. 
като главен прокурор няма да позволя 
политиците да въздействат на незави-
симата съдебна система. историята е 
показала, че най-големите репресии са, 
когато политиците са се опитвали да 
въздействат”, коментира гешев. 

по повод проверката за това какво 
е имало в чекмеджетата от спалнята на 
бившия премиер бойко борисов той 
обясни, че делото е пред приключване, 
както и това за пране на 5 млн. евро, 
в което връзка би могъл да има отно-
во борисов. Засмя се на въпрос коя е 
мата Хари, отвръщайки сериозно ли 

е питан това. “няма недосегаеми хора 
и хора, които не следва спрямо тях да 
се реализира наказателна отговорност, 
ако са налице съответните законови 
основания. никой няма да бъде покро-
вителстван, никой няма да бъде защи-
таван, а ще спазваме закона. това е раз-
делителната линия”, каза гешев.

той се похвали, че в последната го-
дина има диалог с президента, за раз-
лика от парламента, където партиите 
ги било страх да се срещнат с него. той 
подчерта, че активността му в послед-
ните дни и седмици, изразена в срещи с 
депутати, с ученици из страната, няма 
нищо общо с амбиции да влиза в по-
литиката. 

исканията за оставката ми са от 
наследниците, внуците и синовете на 
номенклатурата и репресивния ре-
жим, смята той. гешев призна, че е 
допускал грешки през годините, но 
като най-съществена посочи това, че 
продължава да мисли, че може да про-
мени всичко, което се случва в страна-
та, към по-добро и в посока справед-
ливост. грешка, която по думите му 
продължава да прави.

паметникът на Съветската 
армия в Стара Загора осъмна 
боядисан в червено. оцветени 
са ръцете на фигурата на войни-
ка, а до него е изрисуван задрас-

кан знак Z, който се превърна 
в руския символ на инвазията 
в Украйна. наблизо се нами-
ра паметникът на митрополит 
методий кусев, по който няма 

следи от боя.
това е втората подобна ак-

ция върху фигурата на съвет-
ския воин от началото на вой-
ната в Украйна през февруари. 

Депутатитеот„БСПзаБългария”КристианВигениниИванПетков
посетихадвеучилищавнавечериетонаДенянанароднитебудители

дели нова, родители и учи-
тели посрещнаха кристиан 
вигенин и иван петков в оУ 
“п.р.Славейков” в Столипино-
во. класните ръководители на 
петте паралелки, в които се обу-
чават общо 94 първолаци, полу-

чиха тетрадките от народните 
представители. двамата разго-
варяха с учителския колектив 
за предизвикателствата пред 
системата на образованието, 
начина на финансиране, учеб-
ните програми и други пробле-

ми, пред които е изправен всеки 
български учител. в следващи-
те дни отпечатаните в рамките 
на инициативата “тетрадки 
вместо плакати” ще стигнат до 
всички пловдивски първоклас-
ници.

На Гешев му пречели 
остарелите закони

СоцИалИСтИ:

Благодарение на БСП 
спасихме Народното събрание

Боядисаха в червено паметника 
на Съветската армия в Стара Загора

Инициативата 
„Тетрадки вместо плакати”
завършва успешно в Пловдив

традиционно около монумента 
в началото на парк “аязмото” 
се събират ветерани от втората 
световна война и местни акти-
висти на националното дви-
жение “русофили”, за да отбе-
лязват деня на победата 9 май. 
някои хора обаче настояват 
паметникът да се премахне, тъй 
като Червената армия не е води-
ла сражения в Стара Загора.
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делът на новосъздадените 
фирми в еС е намалял с 1,1 
процентни пункта през 2020 г. 
в сравнение с предпандемич-

ната 2019 г., достигайки 8,9 на 
сто. предварителните данни 
за закритите фирми обаче по-

казват, че те остават прибли-

зително на нивата от предход-

ната година - 7,6 на сто. това 
е знак за известна устойчивост 
на европейския бизнес по вре-

ме на пандемията от корона-

вирус, пише европейската ста-

тистическа агенция евростат в 
най-новата си публикация. 

Според нея през 2020 г. 

закритите родни фирми са се 
увеличили до 14,64 на сто, ко-

ето представлява 50 139 пре-

кратени бизнеса. това отреж-

да второто място на страната 
ни сред членките на еС с най-
много закрити бизнеси през 
годината след литва (20,8 на 
сто). по предварителни данни 
през предходната 2019 г. този 
показател е възлизал на 12,65 
на сто или 44 221 закрити фир-

ми. 
данните още сочат, че в 

България процентът на нови 
фирми през 2020 г. на годиш-

на основа е спаднал до 9,05 на 

сто от всички икономически 
активни предприятия, докато 
през 2019 г. е бил 11,37 на сто. 
това означава, че през 2020 г. 
в България е имало 30 983 но-

ворегистрирани фирми, а през 
2019 г. те са били 39 763 фир-

ми.
Спада и средният брой на 

назначени от новите бизнеси 
служители. през 2019 г. те са 
били 1,41 души на нова фир-

ма, а през 2020 г. вече са 1,36 
души. през 2020 г. пандемията 
от коронавирус изключително 
много наруши бизнес средата, 
предимно заради временното 

ограничаване на някои секто-

ри, което накара мнозина да 
не желаят да стартират нов 
бизнес, докато съществува-

щите вече фирми се бореха 
за оцеляването си. в отговор 
правителствата въведоха схе-

ми за временна подкрепа, за 
да компенсират въздействието 
на кризата. това може да обяс-

ни устойчивостта на фирмите 
в този период, твърдят от ев-

ростат.
коефициентът на ново-

създадени фирми през 2020 

г. силно варира сред страни-

те членки на евросъюза - от 
4,6 на сто в Гърция, 5,4 на сто 
в австрия, 6,5 на сто в ита-

лия до 12,2 на сто в порту-

галия, 14,1 на сто в малта и 
18,1 на сто в литва. Средната 
заетост на новосъздадени-

те предприятия през 2020 г. 
варира от 0,6 души в нидер-

ландия до 2,1 души в Гърция, 
при средно ниво за еС от 1,2 
новоназначени. Средно за 
Съюза през 2019 г. този по-

казател бе 1,3 души.

ОБЯВЛЕНИЕ
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Втори сме в ЕС по 
закрити фирми
Фалиралитеродникомпаниисасеувеличилис14,64%

нетният доход на 
банките от такси и ко-

мисиони само за първи-

те шест месеца на годи-

ната е 700 млн. лв. това 
е увеличение със 126 
млн. лв. или с 21,9% 
спрямо първата полови-

на на миналата година, 
става ясно от периодич-

ното издание на БнБ 
“Банките в България”. 
Същевременно нетният 
лихвен доход се увели-

чи със 118 млн. лв. или 
с 8,8% на годишна база 
и достигна 1,5 млрд. 
лв. от януари до юни 
приходите на банките 
от лихви се увеличават 
със 146 млн. лв. (+9,8%) 
до 1,6 млрд. лв. За съ-

щия период разходите 
за лихви се повишават 
с 28 млн. лв. (+19,3%) 
до 176 млн. лв. в резул-

тат за първата половина 
на годината печалбата 
на банките в страната 
възлиза на 1 млрд. лв., 
което е с 357 млн. лв. 
(+54,2%) повече спрямо 
същия период на мина-

лата година. 
поради увеличение-

то на печалбата възвръ-

щаемостта на активите 
на банките се повишава 
до 1,43%, а възвръща-

емостта на собствения 
им капитал нараства до 
12,45%. общият размер 
на лошите кредити през 
второто тримесечие на 

годината намалява със 
123 млн. лв. (-2,5%) и 
достига 4,7 млрд. лв. в 
края на юни. За същия 
период общият размер 
на отпуснатите кредити 
нараства с 2 млрд. лв. 
до 89,8 млрд. лв. 

така делът на необ-

служваните кредити на-

малява до 5,2% от общия 
размер на отпуснатите 
заеми. поскъпването на 
енергоносителите и вло-

шаването на икономи-

ките в търговските парт-

ньори на България може 
да засегнат способнос-

тта на кредитополуча-

телите за обслужване на 
задълженията им, пре-

дупреждават от БнБ.

Банките спечелиха  
700 млн. лв. от такси

да станем член на 
клуб, в който ще поемем 
допълнителни разходи, не 
е най-доброто решение за 
България в момента. това 
заявява доц. Григор Са-

рийски от института за 
икономически изследва-

ния при Бан пред Dir.bg 
по повод въвеждането на 
еврото в България.

“С влизането в еврозо-

ната ще бъдем задължени 
да купуваме дългови книжа 
на страни като испания, 
португалия и италия. Сега, 

когато все още не сме част 
от еврозоната, ние нямаме 
нито една ценна книга от 
тези емитенти. това са ан-

гажименти, които България 
не е готова да изпълни”, 
даде за пример доц. Сарий-

ски.
всички пари в обраще-

ние у нас са почти двойно 
обезпечени в активи в евро 
в БнБ. освен това, ва-

лутният борд ограничава 
възможността на централ-

ната банка да финансира 
директно министерство-

то на финансите. такава 
спирачка не съществува 
в еврозоната. валутният 
борд у нас е стабилен и 
няма причина да се твър-

ди, че той може да бъде 
пробит. това, че България 
в момента стои стабилно 
на финансовите пазари, се 
дължи единствено на ва-

лутния борд. Хората могат 
да бъдат спокойни, увери 
доц. Сарийски.    

в същото време 
парламентът, със свое 
решение, задължи пра-

вителството, в коорди-

нация с БнБ, да ускори 
консултациите и прего-

ворите с институциите и 
държавите от еврозоната 
за замяна на българския 
лев с еврото от 1 януари 
2024 г. правителството и 
БнБ трябва да ускорят и 
техническата подготовка 
за приемане на единната 
валута според одобрения 
вече национален план. в 
решението на парламента 
изрично се посочва също 
така, че България ще при-

еме еврото единствено 
при курс 1,95583 лева за 1 
евро - курса, при който бе 
въведен валутният борд в 
България. депутатите от 
левицата гласуваха “въз-
държал се”.

Доц.ГриГорСарийСки:

България трябва  
да изчака с еврото

Доц. Григор Сарийски

общият индекс на цените на про-

изводител в промишлеността нараства 
с 56,8 на сто през септември в сравне-

ние със същия месец на 2021 г., съоб-

щи националният статистически ин-

ститут. Съществен ръст е отчетен при 
производството и разпределението на 
електрическа и топлоенергия и газ - 
със 148,3 на сто, преработващата про-

мишленост - с 22,7 на сто и добивната 
промишленост - със 17,9 на сто.

индексът на цените на производи-

тел на вътрешния пазар нараства със 
78,1 на сто в сравнение със септември 
2021 г. ръст на цените е регистриран 

при производството и разпределението 
на електрическа и топлоенергия и газ 
- със 147 на сто, преработващата про-

мишленост - с 31,2 на сто, и добивната 
промишленост - с 14,1 на сто.

общият индекс на цените на произ-

водител в промишлеността се увелича-

ва с 6,8 на сто през септември 2022 г. 
спрямо предходния месец. Значителен 
ръст е регистриран при производство-

то и разпределението на електрическа 
и топлоенергия и газ - с 15,6 на сто, в 
добивната промишленост - с 6,5 на сто, 
и в преработващата промишленост - с 
0,7 на сто.

Цените в индустрията  
с 56,8% ръст за година
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“Булгаргаз” предложи пред 
енергийния регулатор с 45% 
по-ниска цена на природния 
газ за ноември. в комисията 
за енергийно и водно регу-
лиране бе обсъдено ценовото 
предложение на националния 
доставчик, като окончателно-
то решение ще бъде взето от 
кевр на 1 ноември.

предложената пред регу-
латора цена е 130 лв. за мега-
ватчас при 233 лв. през октом-
ври. поевтиняването е заради 
намалените цени на между-
народните борси и старта на 
интерконектора с Гърция, по 
който страната ни получава 

пълните договорени количе-
ства азерски газ. освен това 
газохранилището в Чирен е 
запълнено към 88%, като към 
1 ноември се очаква то да бъде 
запълнено до 90% от обема си. 
За декември обаче се очаква 
цената да върне възходящия 
си тренд, макар повишението 
да не се предвижда да бъде 
чувствително и да се усети се-
риозно от потребителите.

Шефът на кевр иван 
иванов коментира, че заради 
поевтиняването на синьото го-
риво няма да се наложи пови-
шаване на цените на парното 
и топлата вода от началото на 

следващата година. 
няма вероятност битови-

те потребители да започнат 
да купуват ток на свободния 
пазар преди края на 2025 г., 
увери председателят на кевр. 

темата бе повдигната наскоро 
от различни политици, които 
внушаваха, че и домакинства-
та ще трябва да купуват ток 
по пазарни цени от началото 
на 2023 г. заради ангажимент, 

поет в плана за възстановява-
не и устойчивост. “България 
е декларирала пред ек, че 
битовите потребители ще на-
пуснат регулирания пазар до 
31 декември 2025 г. всякакви 
опити предварително това да 
се случи считам за неудачни 
особено при сегашната ситуа-
ция на сериозно повишение на 
цената на електроенергия. и 
това е становището на кевр, 
което ще бъде отстоявано”, 
увери иванов.

той допусна, че този срок 
може да бъде ревизиран, как-
то и други ангажименти като 
например нек да излезе от 
ролята на обществен достав-
чик. Според иванов има добри 
перспективи и за намаляване 
на цената на тока за бизнеса. 
причината е, че газовите цен-
трали в европа, които произ-
веждат електроенергия и бяха 
спрени заради скъпия газ, от-
ново влизат в действие. това 
се очаква да увеличи предлага-
ните на пазара количества и да 
свали цената. Шефът на кевр 
посочи, че тази цена на бъл-
гарската енергийна борса вече 
твърдо върви надолу - вчера в 
сегмента “ден напред” е била 
300 лв. за мегаватчас.

Предлагат с 45 на сто 
по-евтин газ за ноември
Битовитепотребителиняма
дакупуваттокнасвободнияпазар
предикраяна2025г.

Иван Иванов

европейската комисия е готова 
да направи оценка на предложения-
та за финансиране на трети мост на 
река дунав при русе и Гюргево и за 
подобряване на корабоплаването по 
реката. това стана ясно по време на 
видеоконферентен разговор между 
комисаря по транспорт адина вълян 
и вицепремиера по икономическите 
политики и министър на транспорта и 
съобщенията Христо алексиев, съоб-
щи министерството на транспорта и 
съобщенията.

еврокомисарят призова България 
да ускори подготовката на проекта за 
моста между русе и Гюргево, така че 
той да бъде представен до средата на 
януари 2023 г. в текущата покана за  
предложения по механизма “Свързва-

на европа”. вицепремиерът алексиев 
отчете, че българското министерство 
на транспорта и съобщенията е изпра-
тило на румънската страна проект на 
споразумение за трети мост, по което 
се очаква становището на румъния.

България ще предостави своите ко-
ментари по споразумението за създа-
ване на съвместно предприятие, което 
да гарантира плавателността и транс-
портните операции по река дунав, 
обеща Христо алексиев. по време на 
разговора беше изтъкната необходи-
мостта от увеличаване на капацитета 
на инфраструктурата в транспортната 
посока север-юг. еврокомисарят ад-
ина вълян обясни ползите от двата 
нови коридора - Черноморско-Балтий-
ско-егейски и Западните Балкани.

индексът на тър-
жищните цени (итЦ), 
който отразява цените 
на хранителните стоки 
на едро в България, се 
покачи тази седмица с 
0,6 на сто до 2,179 пунк-
та, съобщи Бта.

продължава посте-
пенното, но трайно по-
вишение на индекса през 
последните няколко ме-
сеца - вече с над 7 про-
цента. на годишна база 
итЦ е нараснал с над 32 
процента. Базовото ниво 
на итЦ - 1,000 пункта, е 
от 2005 г.

оранжерийните до-
мати миналата седмица 
поевтиняха със 7 на сто и 
се търгуват по 2,65 лева 
за килограм, а доматите, 
прибирани от открити 

площи, се продаваха по 
2,35 лева на едро. Це-
ната на оранжерийните 
краставици се вдигна с 
11 на сто до 2,33 лева 
за килограм. Зелените 
чушки поскъпнаха с 4,3 
на сто и се продаваха по 
1,69 лева за килограм, а 
червените поскъпнаха 
със 7 процента и се тър-
гуваха по 2,30 лв./кг в 
края на седмицата. кар-
тофите поскъпнаха с 1,9 
на сто и се продаваха по 
1,07 лева за килограм, 
цената на морковите 
падна с 1 процент до 1 
лев за килограм на едро. 
Зелето продължава да се 
търгува по 0,96 лева за 
килограм.

кравето сирене пос-
къпна с 0,3 на сто и се 

търгува по 11,43 лв. за 
килограм, а кашкавалът 
тип “витоша” - с 1,1 на 
сто и се продаваше по 
17,25 лева за килограм. 

олиото поевтиня с 
2,1 на сто до 4,65 лева 
за литър. в София оли-
ото се продаваше между 
3,80 и 5 лева за литър в 
пластмасова бутилка на 
едро, в Ямбол - между 
5 и 5,70 лева за литър, а 
в Хасково - между 3,85 
и 4,10 лева за литър. 
Брашно тип “500” се 
търгуваше по 1,42 лева 
за килограм. в Стара 
Загора брашното се тър-
гуваше между 1 и 1,10 
лева за килограм, в Шу-
мен - между 1,50 и 1,60 
лв./кг, а във враца - по 
1,02 лв. за кг на едро.

Брутният външен дълг на 
страната в края на август въз-
лиза на почти 41,45 млрд. евро 
(52,5 на сто от брутния вътре-
шен продукт - Бвп). това е 
с 628,6 млн. евро (1,5 на сто) 
повече в сравнение с края на 

август 2021 г., съобщи Цен-
тралната банка.

краткосрочните задъл-
жения са над 7,85 млрд. евро 
(18,9 на сто от брутния дълг, 
9,9 на сто от Бвп) и се увели-
чават с 1,548 млрд. евро (24,5 

на сто) спрямо края на август 
2021 г. дългосрочните задъл-
жения възлизат на повече от 
33,6 млрд. евро (81,1 на сто 
от брутния дълг, 42,6 на сто 
от Бвп), като се понижават 
с 919,3 млн. евро (2,7 на сто) 

спрямо края на август 2021 г. 
Брутният външен дълг на 

сектор държавно управление 
в края на август е над 7,158 
млрд. евро (9,1 на сто от Бвп). 
Спрямо края на август 2021 
г. той намалява с близо 1,236 

млрд. евро (14,7 на сто). външ-
ните задължения на Централ-
ната банка са над 2 млрд. евро 
(2,6 на сто от Бвп). те се по-
вишават на годишна база със 
145,3 млн. евро (7,8 на сто).

Външният дълг стигна 52% от БВП

очакваният ръст на 
общия български износ 
за първата половина на 
тази година ще е под 
десет на сто, показват 
разчети на Българската 
стопанска камара (БСк), 
базирани на цените, а 
не на количествата екс-
порт. по данни на БСк 
за първите шест месеца 
ръстът в износа ни е над 
30 на сто до 25,7 млрд. 
долара. разчетите на 
камарата показват, че 
спадът спрямо отчете-
ните данни за ръста на 
вноса няма да е толко-
ва голям, предвид по-

малката разлика между 
ръстовете в стойността 
и количеството. ръстът 
във вноса за първата 
половина на годината, 
по разчети на камара-
та, е 32,2 на сто до 28,9 
млрд. долара.

Стойностите на ръс-
товете в износа и вноса 
са изчислени от БСк 
като количествата на 
стоки, изнесени през 
първото полугодие на 
тази година, са били 
умножени по усредне-
ни цени през първото 
полугодие на миналата 
година, обясни на прес-

конференция веселин 
илиев, главен директор 
“външноикономическо 
сътрудничество” в БСк. 
изследвани са били ос-
новно суровини и борсо-
ви стоки, като са ползва-
ни данни на Световната 
търговска организация. 
Сумарно за 26 борсови 
стоки износът е по-ма-
лък с 2,8 млрд. долара, 
каза илиев. той комен-
тира, че, дори и намале-
ни, данните за износа са 
добри за България, но 
добави, че това не може 
да е повод за еуфория в 
държавата.

Очакват под 10% ръст на износа

ЕК ще оценява проекта  
за трети мост над Дунав

Храните продължават  
да поскъпват
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Протестите във Великобритания не стихват. Въпреки че миналата седмица новият премиер  
Риши Сунак встъпи в длъжност, хората не искат повече да ги управляват консерваторите.  
Надеждите са лейбъристите да дойдат на власт и да направят социални реформи,  
сред които гъвкаво работно време за родители, по-дълго майчинство и повече грижи за децата

СнимкиБТА

Необичайно високите температури 
позволяват на французи и  
туристи да се пекат на плажа.  
Цяла Европа е обхваната от жеги.  
В Швеция живакът показва  
20 градуса, а в Испания - 33 

най-малко 60 полицаи и 30 протестиращи са били ранени 
след сблъсъци по време на фермерски протести край Сент Со-
лaн в Западна Франция. въпреки официалната забрана над 5000 
демонстранти се събраха, за да се противопоставят на изгражда-
нето на нова инфраструктура за съхранение на вода, необходима 
за напояването на земеделски култури. Според организаторите 
това нарушава свободния достъп до вода в условията на суша.

Акцията бе организирана от “Бассин но мерси” - обединение 
на еко- и синдикални активисти, които смятат, че изграждането 
на водните резервоари е “заграбване на природен ресурс”. вла-
стите предвиждат да бъдат построени 16 подобни инсталации, 
поясняват местните медии.

Десетки ранени на 
фермерски протести 

русия прекратява учас-
тието си в зърнената сделка 
след терористичния атентат 
в Севастопол. това се посоч-
ва в съобщение на руското 
министерство на отбраната. 
Говорителят на ведомството 
игор конашенков заяви, че в 
атаката са били задействани 
9 безпилотни летателни апа-
рата и 7 автономни морски 
безпилотни апарата. и доба-
ви, че всички те били уни-
щожени, а на миночистача 
“иван Голубец” били нане-
сени незначителни щети.

в неделя нямаше движе-
ние на кораби с украинско 
зърно в Черно море, потвър-
ди Съвместният координа-
ционен център.

киев иска международен 
натиск над кремъл заради 
“игрите на глада”. прези-
дентът володимир Зеленски 
изрази мнение, че руското 
решение не е взето сега, а 
още през септември: “русия 
тогава започна да изостря 
съзнателно продоволствена-
та криза, като блокира дви-
жението на кораби с наша 
продукция. от септември 
и досега в коридора за из-
нос на зърно са се събрали 
176 плавателни съда, които 
не могат да продължат по 
маршрута си. това е абсо-
лютно прозрачното наме-
рение на русия да върне 
заплахата от мащабен глад в 
Африка и Азия.”

европейският съюз при-
зова москва да отмени ре-
шението си за оттегляне от 
зърнената сделка, съобща-
ват агенциите. “решението 
на русия да преустанови 
участието си в черноморска-
та сделка излага на риск ос-
новния маршрут за износ на 
така необходимите зърно и 
торове за справяне с глобал-
ната продоволствена криза, 
причинена от нейната война 
срещу Украйна”, написа в 
туитър върховният предста-
вител за външната политика 
на еС Жозеп Борел.

Американският прези-
дент джо Байдън заяви, че 
според него кремъл няма 
причини да спира изпълне-

нието на зърнената сделка. 
от Белия дом изтъкнаха, че 
отказът от споразумението 
превръща храната в оръжие, 
като този ход ще засегне 
пряко народите в нужда, 
както и цените на храните 
в света. държавният секре-
тар Антъни Блинкен заяви, 
че с действията си русия 
“използва храните като оръ-
жие”.

обвиненията на вашинг-
тон са неверни, тъй като 
москва прекрати изпълне-
нието на зърнената сдел-
ка заради безразсъдните 
действия на киев, подчерта 
руският посланик в САЩ 
Анатолий Антонов, цитиран 
от тАСС.

Русия излезе от
зърнената сделка
ЕСпризовамосквадаотменирешениетоси,
киевискамеждународеннатиск

Първа копка на
жп линията с РСМ

Служебният министър-председател Гълъб донев участва 
заедно с премиера на Северна македония димитър ковачевски 
в церемонията по официалния старт на строителните работи на 
железопътната част на коридор 8 в местността Шупли камен 
край куманово. по думите му диалогът между България и репу-
блика Северна македония в момента “е на много добро ниво”. 

той изрази надежда импулсът от политическия диалог да 
бъде пренесен и в другите нива на сътрудничество и “всичко, 
което пречи и спъва добросъседските отношения между двете 
държави, да бъде преодоляно”.

Коментар на стр. 8

Концерти в Босилеград  
за Деня на народните  
будители 

Културно-информационният 
център на българското нацио-
нално малцинство в Босилеград 
ще отбележи Деня на народните 
будители с празничен концерт. 
Любителите на българската на-
родна музика ще чуят на живо 
изпълненията на Илия Луков и Ва-
лерия Момчилова. 

Обвиниха румънец  
за смъртта на  
39 виетнамски мигранти 

49-годишен румънец е обвинен 
във Великобритания за непреду-
мишлени убийства и съучастие  
в заговор, довел до смъртта на 
39 виетнамски мигранти. Те били 
намерени в камион преди три го-
дини в графство Есекс, предаде 
Пи Ей Мидия.

Китай обновява закона  
за защита на жените

Китай прие закон, целящ да 
предостави на жените повече 
защита срещу половата дискри-
минация и сексуалния тормоз, за 
пръв път от 30 години. Десетки 
хиляди са изпратили предложе-
ния. Работодателите ще бъдат 
държани отговорни, ако трудо-
вите и социалноосигурителните 
права и интереси на жените са 
нарушени. 

Бунтовници превзеха  
два града в Конго

След ожесточени боеве с во-
енните бунтовници превзеха два 
големи града в източната част 
на Конго и удвоиха територията, 
която контролират. Малко след 
това правителството нареди на 
посланика на Руанда Винсент Ка-
рега да напусне страната в рам-
ките на 48 часа. 

Петдесет загинали  
и десетки в неизвестност 
при буря на Филипините

Наводненията и свлачищата, 
причинени от проливните дъждо-
ве, причиниха смъртта на най-
малко 50 души във Филипините, 
съобщиха властите. В сериозно 
пострадалите южни части на 
страната 60 човека са в неиз-
вестност, вероятно затрупани. 
Най-малко 42 души са били отне-
сени от бурните приливни вълни и 
са се удавили. Тропическата буря 
Налгае е причинила евакуацията 
на повече от 158 000 жители.

накратко
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най-малко 150 души са загинали, а 
други 82 са получили наранявания, след 
като много, предимно млади хора, праз-
нуващи Хелоуин в Сеул, попаднаха в ка-
пан и бяха смазани, съобщиха световни-
те агенции. това е най-тежкият подобен 
инцидент в Южна корея от години.

Служители на спешната помощ и 
минувачи отчаяно са правили изкустве-
но дишане на хора, лежащи по улиците 
след блъсканицата в столичния квартал 
“итауон”. Чой Сон-бьом, началник на 
сеулската пожарна служба, заяви, че 
броят на жертвите може да нарасне и 
че 19 от ранените са в критично състо-
яние.

президентът на Южна корея Юн 
Сук-йол обяви национален траур и за-
яви, че е било истинско нещастие по-
добно бедствие да се случи в сърцето на 
Сеул, съобщи агенция Йонхап.

Световни лидери, сред които британ-
ският премиер риши Сунак и френският 
държавен глава еманюел макрон, под-
несоха съболезнования.

СнимкаБТа

Около 100 000 души са се събрали в Сеул за най-големите празненства за Хелоуин на открито 
в страната от началото на пандемията. През последните месеци правителството 
на Южна Корея облекчи ограниченията, въведени заради КОВИД-19

незабавно ще бъдат депортирани от кипър тър-
сещите убежище, предизвикали и участвали в на-
силствените инциденти в приемния бежански цен-
тър до никозия в петък, довели до ранени, пожари 
и унищожаване на имущество, заяви вътрешният 
министър никос нурис след посещение в лагера. 
масовите сблъсъци започнали от сбиване между 
две групи от конго и нигерия, които спорели чий е 
редът да зареждат мобилните си телефони. при ин-
цидентите са ранени 20 мигранти и 2 охранители, 
над 15 палатки са изгорели.

Снимките на 160 живеещи в лагера са предос-
тавени на полицията за идентифициране на замесе-
ните в безредиците. вече са издадени 5 заповеди за 
арест. След потвърждаването им ще започне бърз 
процес за депортиране, увери нурис.

Ще бъде засилена охраната на центъра с допъл-
нителна втора ограда около него. тя трябваше да 
бъде завършена през март, но след размириците по-
ставянето й ще бъде ускорено.

Според министъра основната причина за пробле-
мите е пренаселеността на центъра. там са настане-
ни над 2 пъти повече мигранти от капацитета му от 
1000 души. над 17 000 човека са влезли незаконно в 
кипър от началото на годината.

две коли бомби из-
бухнаха в столицата 
на Сомалия могадишу 
на оживено кръстови-
ще близо до ключови 
правителствени служ-
би, съобщи Си Би ес. 
Загинали са най-малко 
100 души, сред които 
и деца. вероятно бро-
ят на жертвите ще се 
увеличи. други 300 са 

били ранени. експло-
зиите унищожиха пре-
возни средства в района 
на много ресторанти и 
хотели. все още никой 
не е поел отговорност 
за атентата.

Атаката в могадишу 
се случи в събота, ко-
гато президентът, пре-
миерът и други високо-
поставени служители се 

срещаха, за да обсъдят 
усилията за борба с на-
силствения екстреми-
зъм, особено от групата 
“Ал Шабаб”, свързана с 
“Ал кайда”.

“Ал Шабаб” рядко 
поема отговорност за 
атаки с голям брой убити 
цивилни. президентът 
Хасан Шейх мохамуд 
обвини “Ал Шабаб” по-

именно, наричайки ата-
ката “жестока и страх-
лива”. 

Бунтовниците от гру-
пировката са убили десет-
ки хиляди от 2006 г. на-
сам в борбата си да свалят 
подкрепяното от Запада 
централно правителство 
на Сомалия и да прило-
жат своето тълкувание на 
ислямските закони.

Двоен атентат в Сомалия уби 100 души Кипърски министър 
иска депортация 
на бежанци

Хаити е обхваната от епиде-
мия от холера. много пациенти 
умират, защото не могат да стиг-
нат до болница навреме, казват 
здравните служители. ръстът на 
насилието, упражнявано от въ-
оръжени банди, направи опасно 
хората да напускат своите общ-
ности, а липсата на гориво бло-
кира обществения транспорт, 
бензиностанциите и други клю-
чови предприятия, включително 
водоснабдителните компании. 

това принуждава все по-голяма 
част от населението да разчита 
на непречистена вода.

Съобщава се за най-малко 40 
смъртни случая и 1700 предпола-
гаеми случая, но официални лица 
смятат, че броят им е много по-
голям, особено в пренаселените 
и нехигиенични бедни квартали 
и правителствени приюти, къде-
то живеят хиляди.

първата голяма епидемия от 
холера в Хаити избухна преди 

повече от десетилетие, когато 
мироопазващите сили на оон 
изпуснаха бактериите в най-го-
лямата река в страната чрез от-
падъчни води в тяхната база. 
тогава починаха близо 10 000 
души.

Случаите намаляха до степен, 
при която се очакваше СЗо да 
обяви Хаити за свободна от хо-
лера тази година. на 2 октомври 
обаче властите обявиха, че бо-
лестта се е завърнала.

Епидемия от холера в Хаити

Бразилия избира вчера 
президент. действащият дър-
жавен глава Жаир Болсонаро 
и бившият лула да Силва си 
оспорваха поста. проучвания-
та показват, че левият канди-
дат лула има малка преднина, 
но на първия тур Болсонаро 
надхвърли очакванията на со-
циолозите.

156 милиона избиратели в 
страната имаха право на глас. 

изборният ден продължи от 8 
до 17 ч. местно време. очаква-
ше се резултатът от най-поля-
ризираните избори за прези-
дент в най-новата история на 
огромната латиноамериканска 
страна да стане известен два-
три часа след края на избор-
ния ден, но след редакционно-
то приключване на броя.

на първия тур, проведен на 
2 октомври, нито един от кан-

дидатите не преодоля прага от 
50% плюс един глас.

Според анкета, проведена 
седмица преди втория тур от 
“Глобо”, лула да Силва може 
да получи 50%, а Болсонаро - 
43 на сто. 

13 партии в страната под-
крепиха кандидатурата на ле-
вия политик, три - опонента 
му, а пет обявиха неутралитет.

лула обеща преди втория 

тур, че ако спечели изборите, 
на следващия вот през 2026 г. 
няма да се опита да бъде пре-
избран.

икономическите труд-
ности бяха акцент в послед-
ните публични дебати меж-
ду крайнодесния действащ 
президент Жаир Болсонаро 
и бившия държавен глава - 
левия луиз инасио лула да 
Силва, когото бразилците на-

ричат само лула.
в неделя жителите на 12 

щата избираха губернатори, 
тъй като нито един от кандида-
тите не събра достатъчно гла-
сове на първия тур. Гласуваха 
в Алагоас, Амазонас, Баия, 
еспирито Санто, мато Гросо 
до Сул, параиба, пернамбуко, 
рио Гранде до Сул, рондония, 
Санта катарина, Сао пауло и 
Серджипе.

Балотаж на изборите  
за президент в Бразилия
ДопоследнопроучваниятапоказвахамалкапредниназалевиякандидатЛула

Над 150 са 
жертвите 
на Хелоуин в Сеул
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МЕЖДУНАРОДЕН ДЕН НА ЧЕРНО МОРЕ. На 

тази дата през 1996 г. 
е подписан Стратеги-
ческият план за дейст-
вие за възстановяване 
и опазване на Черно 
море. Документът оч-
ертава рамката на 
сътрудничество между черноморските държави 
по отношение състоянието и бъдещето на Черно 
море и региона.

СВЕТОВЕН ДЕН НА ГРАДОВЕТЕ. Отбелязва 
се от 2014 г. с резолюция на 
Общото събрание на ООН, 
за да се подчертае необхо-
димостта от интегриран 
подход към планирането и 
строителството на град-
ските райони. Основното 
мото на деня е “По-добър град, по-добър живот”.

СВЕТОВЕН ДЕН НА СПЕСТОВНОСТТА. Го-
дишнина от създаването в 
Милано (Италия) на Между-
народния институт на спес-
товните банки през 1924 г. 
Отбелязва се от 1925 г. с 
решение на първия Световен 
конгрес на спестовните каси в Милано.

1816 - РАЖДА СЕ ФИЛО РЕМИНГТЪН, АМЕ-
РИКАНСКИ ИЗОБРЕТАТЕЛ (УМИРА 1889 Г.). 
Въвежда производството 
на шевни и пишещи машини. 
Баща му е Елифалет Реминг-
тън, конструктор на пушка-
та “Ремингтън” и собстве-
ник на оръжейната фирма на 
неговото име.

1898 - РАЖДА СЕ АЛФРЕД СОВИ, ФРЕНСКИ 
СОЦИОЛОГ (УМИРА 1990 Г.). Остава в историята 
като човека, въвел термина 
“Трети свят” (Tiers Monde) в 
икономическата историогра-
фия. Терминът е публикуван 
на 14 август 1952 г. във френ-
ското сп. “L’Observateur”. 
Сови го употребява, когато говори за бившите 
колонии, придобили независимост в резултат на 
разпадането на колониалната система. По-късно 
Третият свят става синоним за страните, които 
не са свързани нито със Запада, нито със съвет-
ския блок по време на Студената война.

1930 - ВЪВ ВАРНА СЕ РАЖДА СОТИР МАЙНО-
ЛОВСКИ, АКТЬОР (УМИРА 2007 Г.). Творческият 
му път започва в Драматичен 
театър-Добрич, продължава в 
Сатиричния театър, Театър 
“Сълза и смях”, Театър 199 и 
Младежкия театър. Последни-
те години преди пенсиониране-
то си е директор на Младежкия театър. Играе във 
филмите “Цар и генерал”, “Мъже в командиров-
ка”, “Вик за помощ”, “Закъсняло пълнолуние”.

1989 - УМИРА ГЕОРГИ ПАРЦАЛЕВ, АКТЬОР 
(Р. 1925 Г.). През 1950 г. завършва 
медицина в Софийския универси-
тет. Артист е в Държавния сати-
ричен театър от създаването му 
през 1957 г. Комедията е истин-
ското му амплоа. Незабравими са 
ролите му на Осип (“Ревизор” от 
Гогол), Вражалец (“Вражалец” 
от Ст.Л. Костов), Хаджи Смион 
(“Чичовци” от И. Вазов) и др. В киното дебютира 
през 1958 г. в образа на Полянски от филма “Люби-
мец 13”. Сред запомнящите се негови персонажи 
са Методи Рашков (“Сиромашко лято”, 1973 г.; 
награда за най-добра мъжка роля на международ-
ния кинофестивал “Готвалдов”, Прага, 1974 г.), 
Димо (“Роялът”, 1978 г.) и др. Има многобройни 
изяви в телевизията, естрадата и пр.

анатолийстанкулов

каРикатуРанаДЕнЯ

От стр. 1

малко остана в сти-

ла на реториката от 
“междузвездни войни” 
Гешев да каже, че “ни-

кога не е късно да пре-

минеш на страната на 
светлата част на силата”. 
това, разбира се, в кръга 
на онези хипотези, кои-

то много ни се иска да 
станат, ама никога не се 
случват.

Странно е, че тази 
активност на държав-

ния обвинител, който 
явно се е фиксирал в 
“добри” и “лоши”, идва 
в навечерието на пред-

стоящото връчване на 

мандати за съставяне 
на правителство. как-

то шеговито се завъртя 
в социалните мрежи, 
дали пък Гешев няма да 
се окаже по-добър кон-

тактьор от плевнелиев 
и паси? като воин на 
справедливостта, рат-

ник на истината за как-

во ли говори главният 
прокурор с партиите в 
парламента? За борбата 
с корупцията? За възоб-

новяването й? Глупос-

ти! та тя, по неговите 
думи, не е спирала. Зна-

чи за продължаването 
й. и с кои партии иска 
да я продължиш тази 
битка главният проку-

рор - с ГерБ, дпС и 
“Български възход”? С 
тези партии ли иска да 
управлява той?

иначе главният про-

курор не пожелава (все 
още) да каже дали знае 
коя е мата Хари, която 
по думите на експре-

миера Бойко Борисов е 
направила снимките със 
златните кюлчета и пач-

ки евро в чекмеджето 
му, докато спи. да не за-

бравяме, че според про-

куратурата това е жълт 
материал, а банкнотите 
- с неистински сериен 
номер. Според прокура-

турата на Гешев и ини-

циалите дп по делото 

за ктБ са “държавно 
предприятие”. Странно, 
нали - докато “лъска” 
дп, главният прокурор 
някак незабележимо 
вметва, че няма недосе-

гаеми като Бойко Бори-

сов и кирил петков... 
пък вие провиждайте 
каквото искате. 

“инструментът в ръ-

цете на Господ” все още 
няма провидение за тези 
неща. но провижда, че 
предстоят важни дни за 
конфигурацията, от ко-

ято не бива да изпада. 
Затова главният проку-

рор нищо не знае, не е 
от тук... и не е за малко. 
Засега.

Провидения

Годината е 1993-та. 
през есента, недалеч от 
границата с България, на 
македонска територия 
има необичайно оживле-

ние. Започва церемони-

ята, свързана с първата 
копка на жп връзката 
между двете държави. 
тогавашният македонски 
премиер Бранко Цървен-

ковски, който е в предиз-

борна кампания, заравя 
специална капсула с 

послание за следващите 
поколения. и... 30 годи-

ни нищо.
оня ден имаше ри-

мейк на стария филм, раз-
бира се, с други артисти. 
Служебният премиер Гъ-

лъб донев и колегата му 
от Северна македония 
димитър ковачевски пак 
дадоха старт на строи-

телството на прословутия 
коридор 8, част от който е 
и нарицателната жп връз-
ка. той трябва да свър-

же Бургас с албанското 
пристанище дуръс. вече 
два програмни периода 
(2007-2020 г.) България 
реконструира железницата 
между София и Бургас, 
като това ще продължи 
и през настоящия про-

грамен период до 2027 г. 
но дори и тогава е спор-

но дали ще е готов желез-

ният път от българска 
страна, ако  темповете, 

с които се работи през 
последните 7 години, ос-

танат същите.
към момента от ма-

кедонска страна от жп 
линията е построена от-

сечката между Скопие 
и куманово. Строи се 
и участъкът куманово-
Беляковце, където рабо-

тата продължава седма 
година. отсечката ще 
погълне 40 млн. евро. 
най-скъп и труден оба-

че е последният учас-

тък - от крива паланка 
до българската граница, 
който е и най-къс. той е 
с дължина 24 км и пре-

минава през планински 
терен, където трябва да 
бъдат изградени 40 ту-

нела. към тях трябва 
да бъдат прибавени и 
мостовете, с които съо-

ръженията доближават 
общо сто. това е и една 
от причините жп линия-

та да остава само мечта 
вече трети век.

към техническите 
причини за това трябва да 
бъдат прибавени и геопо-

литическите. развитието 
на събитията около про-

екта навеждат на мисъл-

та, че не бива да се гледа 
с прекомерен оптимизъм 
на възможността бързата 
връзка да се случи и през 
този век, въпреки без-

бройните първи копки, 
направени досега. Защо-

то, докато в междунаро-

ден план на Балканите 
доминира оста москва-
Белград-Атина, жп ли-

ния София-Скопие няма 
да има. Ще се изгражда с 
предимство коридор но-

мер 4 - по направлението 
Сърбия-видин-София-
кулата-Атина. А за ши-

роката публика остават 
само напразните надеж-

ди и старите филми.

старфилм
Евгени ГАВРИЛОВ
n
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1. Постановка
Бюджетно време е. диску-

тират се (старите) нови бю-
джетни пропорции - приходи, 
разходи, дефицит и т.н. този 
иска едно, оня иска друго. ме-
раците са безчет.

старателно обаче се избяг-
ва темата, свързана с принци-
пите на данъчно облагане и с 
оценката на данъчната систе-
ма. ставките за ддс се дис-

кутират оживено, предлагат се 
и оценяват различни варианти 
на облагане с ддс (все с тен-
денция на снижение), но вни-
мателно се избягва действаща-
та система на корпоративно и 
подоходно облагане.

плоският данък със ставка 
от 10% се прие у нас в края на 
2008 г. и се задейства от 2009 
г. аргументите бяха няколко:

първо, по-ниското общо 
данъчно облагане ще "освет-
ли" икономиката, населението 
и фирмите ще са по-склонни 
да си плащат данъците, така че 
общата данъчна събираемост 
ще се увеличи.

второ, по-ниското данъчно 
облагане ще остави повече ка-
питали във високодоходната 
част на населението (капита-
листите), които ще инвестират 
тези капитали в икономиката, 
респ. ще нараснат темпове-
те на прираст на Бвп, което 
ще бъде в интерес на цялото 
население. това е хипотезата 
за т.нар. просмукващ ефект 
(trickle-down theory).

трето, по-ниското данъч-
но облагане ще доведе до 
намаляване на социалното 
разслоение в обществото, т.е. 
плоският данък следва да се 
оцени като социално по-спра-
ведлив данък.

Четвърто, по-ниското да-
нъчно облагане ще повиши 
атрактивността на страната за 
чуждестранните инвеститори, 

което ще стимулира иконо-
мическия растеж в интерес на 
страната.

могат да се добавят и дру-
ги приятно и красиво форму-
лирани очаквания, които зву-
чат не по-малко атрактивно.

Годините минават, натруп-
ват се немалко данни за оценка 
на очакванията, но правител-
ствата систематично избягват 
да се ангажират с авторитетно 
направен преглед за състояни-
ето на данъчната система, как-
то и за възможните й промени. 
аргументите са почти като на 
футболни запалянковци - или 
не е време да се сменя данъч-
ната система, защото иконо-
миката върви добре (???), т.е. 
не се сменят играчи, ако тимът 
побеждава, или е кризисно 
време, през което не е подхо-
дящо да се сменя данъчната 
система. междувременно се 
намаляват данъчни ставки на 
ддс, данъкът се диференци-

ра, което по същество е не-
гласна промяна на данъчната 
система, но без да се засяга 
възлюбленият плосък данък.

2. осветляване 
на икономиката
по принцип, да се говори 

за осветляване на икономи-
ката поради ниски данъчни 
ставки, които биха позволили 
на населението и фирмите да 
си плащат редовно данъци-
те, не е правомерно, както и 
не е коректно. плащането на 
данъци не е доброволен акт, 
а е законово задължение. ми-
нистерството на финансите е 
институцията, която е натова-
рена със задачата да осигурява 

редовното плащане на данъци, 
както и да санкционира тези, 
които не изпълняват конкрет-
ните законови изисквания. 
ако мф не си изпълнява ре-
гулярно и качествено функ-
циите, с които суверенът го 
е натоварил, тогава админи-
страцията на мф следва да се 
смени с по-годна такава.

На фигура 1 е представе-
но "осветляването" на иконо-
миката. За 11-те години след 
2008 г. събираемостта от пло-
ския данък не успява да дос-
тигне тази през 2008 г. един-
ствено през 2021 г. се постига 
заветното превишение (с 0,1 
процентни пункта!), което се 
дължи на повишената съби-
раемост от подоходния да-
нък. изключението през 2021 
г. потвърждава правилото, а 
именно, че "осветляването" на 
икономиката зависи от ефек-
тивността на функциониране 
на мф, а не от плоския данък. 
остава неизвестно каква ще е 
събираемостта през текущата 
2022 г.

3. инвестиционна
активност
На фигура 2 е представена 

динамиката на Бвп и на Бруто 
образуване на основен капи-
тал (от статистиката на Бвп 
по разходи за крайно използ-
ване) в текущи цени за 2008-
2021 г. За целия разглеждан 
период инвестициите (Бруто 
образуване на основен капи-
тал - Боок) изостават от рав-
нището през 2008 г. показа-
телно е, че през 2008 г. Боок 
са 24 млрд. лв., а през 2021 г. 
са 22,7 млрд. лв., т.е. продъл-
жават да изостават от равни-
щето през 2008 г., при това в 
текущи измерения, с 5,4%. в 
реални измерения разликата 
е драстична - равнището на 
Боок през 2021 г. е с 31% 
по-ниско от равнището му 
през 2008 г. по цени от 2015 г. 
и това при условие, че същи-
ят показател за Бвп за същия 
период е плюс 22,6%.

видимо плоският данък не 
съдейства за прираст на инвес-
тициите така, както се очаква-
ше по презумпция.

4. социално 
разслоение
икономическата теория 

е разработила специален по-
казател за оценка на степен-
та на социално разделение в 

обществото. той е т.нар. ко-
ефициент Gini, който варира 
между нула и единица (респ. 
в проценти от 0 до 100). кол-
кото е по-голям коефициентът 
на Gini, толкова е по-голямо 
социалното разслоение, и об-
ратно.

На фигура 3 е представена 
динамиката на коефициента 
Gini (по евростат) за периода 
след 2010 г. (евростат не пре-
доставя информация за показа-
теля преди 2010 г.). На фигура 
3 е представена и средната ве-
личина на показателя за евро-
зоната, както и за осем други 
страни от Централна и източ-
на европа, които преди 90-те 
години на миналия век бяха 
членки на съвета за икономи-
ческа взаимопомощ (сив), а 
по-късно се включиха в ес. 
те са естония, латвия, литва, 
полша, румъния, словакия, 
унгария и Чехия. За тях е въз-
прието условното означение 

"страни сив-ес", те старти-
раха социално-икономическо-
то си развитие след 1990 г. от 
относително сравними пози-
ции и това обяснява специал-
ния интерес към тях.

през целия период след 
2010 г. коефициентът Gini за 
България поддържа възходящо 
развитие, т.е. за разглеждания 
период социалното разслое-
ние в българското общество 
се влошава последователно. 
то е най-високо не само за 
страните сив-ес, но и за ес. 
този период се покрива изця-
ло от действието на плоския 
данък, който видимо създава 
предпоставки за увеличаване 
на дистанцията между бедни 
и богати.

5. каПиталова 
атрактивност
капиталовата атрактив-

ност на страната е редно да 
се оценява паралелно както за 
чуждестранните инвестиции, 

така и за местните. На фигура 
4 е представено презгранич-
ното движение на местни и на 
чуждестранни капитали.

На фигура 4 се открояват 
последните две ковид-ни 
години, при които има по-ви-
соко презгранично движение 
на капитали. ако разгледаме 
относително "нормалната" 
декада 2020-2019 г., ще пре-
сметнем, че нетният приток 
на чуждестранен капитал в 
България е 11,6 млрд. евро, 
а нетното изтичане на наци-
онален капитал в чужбина е 
31,5 млрд. евро, т.е. почти 2,7 
пъти по-високо. За двете ко-
вид-ни години 2020-2021 г. 
съответните числа са 8,5 млрд. 
евро и 14,4 млрд. евро.

макроикономическото уп-
равление у нас следи притока 
на преки чуждестранни инвес-
тиции, а сумарното презгранич-
но движение на капитали остава 
извън тяхното полезрение.

6. заключение
приведената информация 

доказва, че заложените при-
влекателни очаквания при 
въвеждането на плоския да-
нък през 2009 г. претърпяват 
пълно фиаско. Нищо от кра-
сиво формулираните след-
ствия не се постига. Нещо 
повече, състоянието все по-
вече се влошава.

въпреки ясните негативни 
индикации макроикономиче-
ското управление упорито от-
казва да ги забелязва, както и 
избягва да се ангажира с кон-
кретни оценки и управленски 
решения.

обяснението видимо след-
ва да се търси не в стремеж за 
постигане на полезни ефекти 
на национално равнище, а във 
някаква форма на поддържане 
на административен комфорт, 
както и защита на собствени 
субективни интереси.

Икономически живот

Плосък бюджет
Старателносеотбягватематазаданъчнотооблагане

  �
Проф. Гарабед МИНАСЯН
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За политиката  
на Запада

Западът предявява претен-

ции към всички ресурси на чо-

вечеството и предложеният от 
него "ред, основан на правила", 
е предназначен да му позволи да 
живее без правила изобщо. той 
не е в състояние еднолично да 
управлява човечеството, но от-

чаяно се опитва да го направи, 
с което "мнозинството от наро-

дите по света вече не искат... да 
се примиряват". Западът поста-

ви на карта властта над света в 
своята игра, но "тази игра със 
сигурност е опасна, кървава и... 
мръсна": "тя отрича суверените-

та на страните и народите, тях-

ната идентичност и уникалност, 
изобщо не се съобразява с инте-

ресите на другите държави".
Западът трябва да помни - 

"който сее вятър,... ще пожъне 
буря". той и новите центрове на 
многополюсния свят ще трябва 
да започнат равностоен разговор 
за общо бъдеще и "колкото по-
скоро, толкова по-добре".

За кризата на 
либерализма

Съвременният либерализъм 
се е променил до неузнаваемост, 
до степен на абсурд, когато алтер-

нативните гледни точки се обявя-

ват за подривни, а всяка критика 
се възприема като "машинациите 
на кремъл": "някакви глупости, 
докъде само са стигнали". нео-

либералният модел на света "по 
американски" преживява "не 
системна, а дори доктринална 
криза": "те просто няма какво 
да предложат на света, освен да 
запазят господството си". Увере-

ността на Запада в неговата непо-

грешимост е опасна, тъй като е на 
крачка от "желанието на най-не-

погрешимите просто да унищо-

жат онези, които не им харесват, 
както самите те казват, "да ги 
отменят". но историята ще по-

стави всичко на мястото си и ще 
"отмени" онези, които кой знае 
защо са решили, че имат право 
да се разпореждат със световната 
култура по свое усмотрение.

основата на световната ци-

вилизация са традиционните об-

щества с техните традиционни 
ценности, които за разлика от 
неолибералните са уникални във 
всяка страна. Западът има право 
на "десетки джендъри и гей па-

ради", но не трябва да се опитва 
да ги насажда на другите.

 За Русия и Запада

русия не смята себе си за 
враг на Запада, по едно време 
предложи "да живеем в хармо-

ния", но получи в отговор "не". 
Американофобията, англофоби-

ята и франкофобията са същите 
прояви на расизъм като русофо-

бията. но има "поне два Запа-

да" - традиционен, с най-богата 
култура, и агресивен и неоко-

лониален, чийто диктат москва 
никога няма да приеме.

никога не е било възможно 
и няма да бъде да се "изчетка 
геополитическата карта", да се 
унищожи русия, както и никой 
никога няма да може да й дик-

тува какво общество и на какви 
принципи да гради. "русия не 
предизвиква елитите на Запада. 
русия просто защитава правото 
си да съществува и да се развива 
свободно. в същото време ние 
самите няма да станем някакъв 
нов хегемон." москва също 
няма да налага своите ценности: 
"За разлика от Запада, ние не се 
месим в чуждия двор".

За значението  
на настоящия момент

Светът е в исторически по-

вратен момент, на прага на "най-
опасното и важно десетилетие 
след втората световна война". 
Смисълът на сегашния момент е, 
че всички страни имат възмож-

ност да изберат своя собствен, 
оригинален път на развитие.

новият ред трябва да се ос-

новава на закона и правото, да 
бъде свободен и справедлив. 
Световната търговия трябва да 
е от полза за мнозинството, а не 
за отделните корпорации, тех-

нологичното развитие трябва да 
намалява неравенството, а не да 
го увеличава. необходими са и 
нови, независими международни 
финансови платформи, които да 
заменят тези, които бяха дискре-

дитирани от Запада, подобно на 
международните резерви: "от-

начало той ги обезцени поради 
инфлацията в зоната на долара и 
еврото, а след това прибра и на-

шите златни и валутни резерви".
многополярността е реален 

и всъщност единствен шанс "за 
същата европа" да възстанови 
своята политическа и икономи-

ческа субектност, която днес е 
"много ограничена".

 За ядрената заплаха

докато съществуват ядрени 
оръжия, винаги има опасност от 
използването им. Ситуациите, 
в които русия смята за възмож-

но да ги използва, са разписани 
в нейната доктрина. в москва 
никога първи не са говорили за 
използването на ядреното оръ-

жие, само "с намеци отговаря-

ха" на заявленията на западните 
лидери. русия смята, че Западът 
умишлено я шантажира - напри-

мер, никой не реагира на изявле-

нията на "едно момиче, малко не 
на себе си" лиз тръс, вече бивш 
британски премиер.

няма никакъв военен или по-

литически смисъл русия да нана-

ся ядрен удар по Украйна, а целта 
на "днешния шум около ядрени-

те заплахи" е да се окаже натиск 
върху съюзниците на москва, 
приятелски и неутрални страни.

русия подкрепя планове-

те на мААе да изпрати мисия 
за проверка на съобщенията за 
"мръсна бомба" и "трябва да го 
направи възможно най-скоро 

и възможно най-широко", тъй 
като киев прави всичко възмож-

но да прикрие следите си.
 За операцията  

в Украйна

Ако москва не беше започ-

нала специална военна операция, 
ситуацията щеше да се влоши за 
нея и бъдещите загуби щяха да 
бъдат по-големи. не си струва 
да се говори за подценяване на 
противника в Украйна.

основната задача на опера-

цията остава да се помогне на 
донбас. русия не може просто 
да признае независимостта на 
републиките: "Сами те няма да 
оцелеят, това е очевиден факт".

Събитията в Украйна от-

части могат да се тълкуват като 
гражданска война, тъй като рус-

наците и украинците са един 
народ, части от който се озоваха 
в различни държави. "единстве-

ният реален,... сериозен гарант 
на украинската държавност, 
суверенитет и териториална ця-

лост може да бъде само русия, 
която създаде днешна Украйна.

москва все още е готова за 
преговори с киев, той реши да 
не ги продължава. вашингтон 
трябва да му даде сигнал за не-

обходимостта от мирно решава-

не на проблемите.
 За ситуацията в Русия

Събитията в Украйна пока-

заха, че русия е велика държава, 
която по време на санкции се ока-

за по-силна, отколкото всички си 
мислеха, включително и тя сама-

та. пикът на затрудненията, при-

чинени от санкциите в икономи-

ката, вече е зад гърба ни и никой 
от длъжностните лица през изми-

налата година не е разочарован от 
действията си. Заради специална-

та военна операция москва търпи 
загуби, преди всичко човешки, но 
има и "огромни печалби": "това, 

което се случва, без съмнение, в 
крайна сметка е от полза за русия 
и нейното бъдеще". русия се от-

нася към китай като към близък 
приятел и същото приятелство се 
е развило между техните лидери. 
през февруари обаче путин не 
предупреди китайския президент 
Си дзинпин за предстоящата во-

енна операция. в отношенията с 
индия русия никога не е имала 
"трудни въпроси: "ние винаги 
само сме се подкрепяли". когато 
ню делхи поиска увеличение на 
доставките на торове, те се уве-

личиха над седем пъти.
Към обикновения 

европеец

"Борете се за по-високи за-

плати... не вярвайте, че русия 
е ваш враг или дори противник. 
русия е ваш приятел." 

“Руският президент Владимир Путин беше 
прав в предупреждението си, че светът ще се изправи пред 
най-опасното десетилетие след Втората световна война”, 
казва бригаден генерал от военновъздушните сили в остав-
ка Блейн Холт пред Newsmax. Според него “слабостта на 
САЩ и лидерският вакуум наистина създават опасност в 
глобален мащаб”. Генералът отбелязва и изявлението на 
Путин, че Русия е отворена за дипломация по украинския 
въпрос. Холт изрази мнение, че САЩ трябва да се съгласят 
на преговори за предотвратяване на по-нататъшна ескала-
ция на конфликта. “Не е нужно да се съгласяваме с техните 
условия, можем да говорим твърдо. Но за нас е по-добре да 
седнем на масата за преговори”, подчертава генералът.

 
 
 
 
 
Речта на руския президент Владимир Путин на срещата на 
Международния дискусионен клуб “Валдай” ще бъде внимател-
но изучавана от обществеността в САЩ и Европа. Това мне-
ние изрази в интервю за ТАСС представителят на института 
Шилер към ООН в Ню Йорк Ричард Блек, който е полковник 
в оставка. Според експерта акцентът на руския президент 
за нарастващата заплаха от ядрена война е “изключително 
важен”. “Той осъди ясните и разпространявани заплахи от по-
литическото и военното ръководство на Запада, че ядрената 
война, според тях, е осъществима и можело да бъде спечеле-
на... Путин ясно посочи, че Русия има превъзходни оръжейни 
системи в сравнение с тези на Запад. И той каза, че Русия иска 
да седне на масата за преговори и да обсъди всичко това.” Блек 
нарече продължаващата заплаха от ядрен обмен най-важната 
тема, особено за Съвета за сигурност на ООН.

Внимателно изучават 
речта на руския лидер

Русия не претендира 
за хегемония в света 
ОсновнитезисиотречтанаВладимирПутинпред
Международнияклуб„Валдай”,подбраниотТАСС

  �
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ретроспектива от филми, посветена 
на 85-годишнината на Андрей конча-
ловски - съветски, руски театрален и 
филмов режисьор, сценарист, проду-
цент, киноактьор, обществен и полити-
чески деец, се открива на 2 ноември в 
18,30 ч. в малката зала на руския дом в 
софия (ул. "Шипка" 34). в програма-
та е предвиден видеопоздрав на кон-
чаловски към зрителите; трейлъри на 
филмите, включени в ретроспективата; 
прожекция на филма на кончаловски 
"първият учител" по едноименния 
роман на чингиз Айтматов. Филмът 
има сребърен медал "озела" и "купа 
волпи" (1966); награда за млади кине-
матографисти на Йер (1967); награда 
на списание "съветски екран" (1966); 
награда за филмови ревюта "капито-
лийският Юпитер".

панорамата на Андрей кончалов-
ски, организирана от представителство-
то на "россътрудничество" в България и 
руския дом, ще продължи с прожекции 
почти до края на ноември, с начален час 
18,30 ч. и с вход свободен.

включените в нея игрални филми 
дават възможност да се проследи твор-
ческият път на майстора: от "първият 
учител" (1965) до "скъпи другари" 
(2020), както и документалният филм 
"веселият човек" (2020).

в следващите дни ще бъдат про-
жектирани "дворянско гнездо" (с пре-
вод на български, 3 ноември), "вуйчо 
ваньо" (с превод на български, 4), 
"романс за влюбени" (8), "сибириада"  
(с превод на български, 9 и 10), "Лус-
тро" (11), "домът на глупците" (15), 
"Белите нощи на пощальона Алексей 
тряпицин" (16), "рай" (17), "Грехът на 
микеланджело" (18), "скъпи другари" 
(с превод на български, 23) и "весели-
ят човек" (24 ноември).
Началото на творческия път

още в студентските години Андрей 
се снима в няколко филма. сближава 
се с Андрей тарковски и заедно рабо-
тят по сценария на "иваново детство". 
през 1961 г. кончаловски създава пър-
вата си творба - курсовия проект (къ-
сометражен филм) "момче и гълъб". 
през 1962 г. филмът получава награда 
на венецианския фестивал в конкурса 
за детски филми - "Бронзовия лъв на 
свети марк". "първият учител" (1965) 
е първият пълнометражен филм на 
кончаловски, с който той се дипломи-
ра във вГик и получава награди на ня-
колко международни фестивала.

следващата творба на михалков-
кончаловски (под което име Андрей 
започва да се изявява) - "историята на 
Ася клячина, която обичаше, но не се 
омъжи" с ия савина, е забранен за по-
каз от "Госкино". твърде реалистично 
филмът изобразява бита на съветския 
колхоз с цялата му нищета и апатия. 
Зрителите ще видят този филм едва 

след 20 години.
Акира куросава и Федерико Фели-

ни в онези години са кумири за Андрей 
кончаловски. от техните работи мла-
дият режисьор черпи вдъхновение.

през 1969 г. кончаловски се обръ-
ща към класиката. снима прекрасния 
филм "дворянско гнездо" с Леонид 
кулагин и ирина купченко. след това 
снима "вуйчо ваньо" (1970) с ино-
кентий смоктуновски в главната роля. 
последният му филм, заснет в съвет-
ския съюз, е историческата епопея 
"сибириада" с обща продължителност 
четири часа и половина. на фестивала 
в кан през 1979 г. кончаловски полу-
чава за своята киноепопея втората по 
значимост награда - Гран при.

Холивудски период

Андрей напуска съветския съюз 
през 1980 г., след 20 години работа в 
киното и множество награди. отначало 
не всичко върви гладко. още на първи-
те американски снимки му се налага да 
свиква с нов, необичаен стил на работа. 
преди всичко, непознатото в руското 
кинопроизводство бясно темпо. освен 
това, постоянното присъствие на мени-
джър продукция като надзирател, който 
следи за икономичното изразходване 
на средства от режисьора от соцстрана, 
свикнал да разсъждава на снимачна-
та площадка и безкрайно да преснима 
сцени, нарушавайки предварителните 
разчети, разказва самият кончаловски. 
от този период в творческата му био-
графия остават "танго и кеш", "Хоумър 
и еди", "влакът беглец".

По-нататъшна кариера

в началото на 90-те години конча-
ловски се завръща в родината и отново 
се обръща към "селската" тематика на 

една от първите си творби. трагикоме-
дията "кокошчица ряба" е същата "Ася 
клячина", но след 25 години, на прага 
на новата епоха. ролята на Ася този път 
изпълнява инна чурикова. през 90-те 
години излиза минисериалът "одисея", 
за който режисьорът получава награда 
"еми" (1997).

през 2002 г. пуска нов скандален 
филм - "домът на глупците", в който 
за първи път снима съпругата си Юлия 
висоцка. това е политическо кино за 
психоболница, която се намира в раз-
дираната от войната чеченска репу-
блика. с участието на висоцка е заснет 
и "Лъвът през зимата" (2003), и "Лус-
тро" (2007). през 2011 г. Андрей сер-
геевич, съвместно с великобритания 
и Унгария, заснема детската приказка 
"Лешникотрошачката". през април 
2013 г. кончаловски става президент 
на киноакадемията "ника".

през 2014 г. представя филма "Бе-
лите нощи на пощальона Алексей 
тряпицин", който ценителите на твор-
чеството му наричат трета част на нео-
фициалната "селска трилогия". Филмът 
получава "сребърен лъв" на 71-вия ве-
нециански кинофестивал.

през 2016 г. е премиерата на драмата 
"рай", която също е удостоена със "сре-
бърен лъв". получавайки приза, режи-
сьорът благодари на всички руски жени 
за спасяването на еврейски деца по вре-
ме на втората световна война, каквато 
е темата на филма. в главната роля - на 
руската емигрантка олга, е Юлия ви-
соцка. Филмът е селектиран в шорт лис-
та на кинонаградите "оскар" с номина-
ция за най-добър чуждестранен филм, 
но не продължава надпреварата. след 
което режисьорът призовава руските 
си колеги да не изпращат своите фил-
ми за наградите "оскар", тъй като тези 
награди са насочени към англоезичния 
кинопазар и поощряват нискокачест-
вените филми, които режисьорът срав-
нява с продукцията на "макдоналдс". 
но после отбеляза, че присъждането на 
"оскар" на руски филм би било важен 
сигнал към целия свят.

през 2019 г. излиза новият филм 
на кончаловски "Грехът на микелан-
джело" - за живота на скулптора и ху-
дожника микеланджело Буонароти. 
владимир путин подарява на римския 
папа Франциск диск с филма по време 
на срещата между двамата във ватика-
на през юли същата година.

На театралната сцена

Андрей кончаловски интензивно 
работи в театъра от 1987 г. в твор-
ческата му биография са "чайка" 

(1987) в парижкия театър "одеон", 
оперите "евгений онегин" (1985) и 
"дама пика" (1990) в миланската "Ла 
скала" и парижката "Бастилия", три-
те версии на операта на сергей про-
кофиев "война и мир" (2000, 2002, 
2009) в мариинския театър в санкт 
петербург и в метрополитън опера в 
ню Йорк, "Бал с маски" на верди на 
фестивала в парма и в мариинския 
театър, "крал Лир" с даниел ол-
брихски във варшава.

кончаловски поставя и музикал-
ното шоу "нашата древна столица" на 
червения площад през 1997 и 2003 г. 
през 2004 г. поставя "чайка" в театъра 
на моссъвет. там после осъществя-
ва и чеховите "вуйчо ваньо", "три 
сестри" и "вишнева градина". мос-
ковският театър на мюзикъла през 
последните години доставя радост на 
зрителите с рок операта на Андрей 
кончаловски "престъпление и нака-
зание".

Политически възгледи, 
награди и обществена 

дейност

Андрей кончаловски е академик 
на националната академия за кинема-
тографски изкуства и науки (от 2002). 
през 2005 г. става офицер на ордена 
за изкуство и литература на Фран-
ция, а през 2010 г. получава ордена 
на почетния легион на Франция. на  
26 август 2016 г. на кончаловски е при-
съдена международната католическа 
кинонаграда на името на робер Бресон 
(в рамките на 73-тия венециански ки-
нофестивал).

режисьорът е член на обществе-
ната палата на руската федерация от 
2010 г. през март 2015 г. Андрей кон-
чаловски и никита михалков пред-
лагат на владимир путин идеята за 
национална мрежа за обществено хра-
нене под бранда "Храним се у дома!" 
- като алтернатива на западните вериги 
за бързо хранене. кончаловски подчер-
тава, че продукцията в нея трябва да 
бъде натурална и нескъпа. от 2017 г. 
Андрей сергеевич оглавява мемори-
алния музей - творческа работилница 
на името на пьотр кончаловски.

по време на президентските из-
бори през 2018 г. кончаловски е 
доверено лице на владимир путин. 
същата година стана кавалер на ор-
дена за заслуги пред италианската 
република.

(По материали на организатори-
те на ретроспективата)

Андрей Кончаловски - между 
„Първият учител”  
и „Скъпи другари”
Филминаименитиярускитеатрален
икинорежисьорщебъдатпредставени
вретроспективавРускиядомвСофия
поповоднеговата85-годишнина

СнимкиОтОРганизатОРите
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Том 16 от събраните 
съчинения на акад. Николай 
Хайтов представят в БАН

Българската академия 
на науките и издателство 
“Захарий Стоянов” орга-
низират представяне на 
том 16 от събраните съ-
чинения на акад. Николай 
Хайтов “Време за разхвър-
ляне на камъни. Който има 
ухо да чуе”. Събитието е 
на 31 октомври от 18 ч. 
в Големия салон на Централното уп-
равление на БАН. На 31 октомври ще 
бъде връчена голямата литератур-
на награда на издателство “Захарий 
Стоянов” на поета Петър Андасаров 
за цялостен принос към българската 
литература и във връзка с неговата 
85-годишнина.

 
Галерия „Стойчев” в Ямбол 
открива своя „Есенен салон”

Арт гале-
рия “Стой-
чев” в Ямбол, 
ул. “Цар Иван 
Александър” 7, 
открива тра-
диционния си 
“Есенен салон”  
на 1 ноември 
от 18 ч. В из-
ложбата ще 
бъдат представени живопис, гра-
фикa, пластики и икони. Очакват ни 
и срещи с нови творци, които гале-
рията ще представи за първи път.

Турне на френския пианист 
Максим Зекини в България

Известният френски пианист 
и композитор Максим Зекини ще 
направи концертно турне в четири 
града у нас. Първата му изява е на  
3 ноември от 19 ч. в Студио 1 на БНР 
в София. Следващата вечер той ще 
бъде в Студио 1 на БНР в Пловдив. 
На 5 ноември от 19 ч. е концертът 
му в зала “Филхармония” на Русен-
ската опера (вход с билети), а на  
6 ноември от 11,30 ч. ще гостува в 
концертното студио на БНР във Ва-
рна. Клавирният му рецитал обхваща 
произведения за лява ръка от Скря-
бин, Санкан, Масне, Белини и Равел и 
произведения за две ръце от Моцарт, 
Сен-Санс, Дебюси и Льогран.

накратко

натозиденсародени

КРАСИМИРМАНОЛОВ,
футболентреньор
МИЛЕНАНИКОЛОВА(МИЛЕНИТА),
попиджазпевица
НИКОЛАЙИЛИЕВ,
футболист
СВЕТЛАНАЯНЧЕВА,актриса
СТЕФАНКИТАНОВ-КИТА,
продуцент,директор
на“Софияфилмфест”

няколко дни след светов-
ната му премиера филмът 
“Сянката на караваджо” ще 
бъде показан по време на 
“киномания” на 19 ноември в 
зала 1 на ндк. За галапрожек-
цията в България специално 
пристига неговият режисьор, 
съсценарист и изпълнител на 
една от главните роли - ми-
келе плачидо, познат у нас 
най-вече с образа на корадо 
катани в сериала “октопод”, 
припомнят организаторите. 
плачидо лично ще предста-
ви филма си, а прожекцията 
ще е предшествана от среща 
на публиката с италианската 
звезда. прочутият актьор и 
режисьор за последно е бил 
в България преди 20 години 
- за снимките на сериала “Со-
рая”.

“Сянката на караваджо” 
бе показан за първи път по 
време на международния 
кинофестивал в рим, извън 
конкурсната програма, и 
беше ентусиазирано приет 
от публиката и от критиците. 

действието се развива през 
1600 г. в италия, където ми-
келанджело мериси (кара-
ваджо) е брилянтен худож-
ник и бунтар срещу догмите 
на църквата, които налагат 
как точно да бъдат изобразя-
вани религиозните сюжети. 
След като научава, че кара-
ваджо използва проститут-
ки, крадци и скитници като 
модели за своите картини, 
папата разпорежда на свой 
агент, известен като “Сян-
ката”, да разследва твореца, 
за да разбере дали заслужава 
помилване за убийството на 
съперник в любовта. именно 
през погледа на агента (в ро-
лята е луи Гарел) е описана 
личността на живописеца. 

С този филм плачидо 
разкрива дълбоката, проти-
воречива и измъчена душа 
на великия италиански ху-
дожник, живял в края на 
XVI и началото на XVII век. 
Филм-събитие за бурния и 
провокативен живот на един 
гениален творец.

в ролята на караваджо е 
актьорът рикардо Скамарчо. 
във филма участват също 
самият плачидо, луи Гарел, 
изабел Юпер, лолита Шама 
и други. в продукцията има 

и българска следа. мони ова-
дия играе известния италиан-
ски свещеник Филипо нери. 
овадия е роден в пловдив, но 
почти веднага с родителите 
си се мести в милано.

в навечерието на 
деня на народните бу-
дители - 1 ноември, 

кампанията “купи 1 
книга. дари я на своето 
училище” на асоциа-

ция “Българска книга”, 
подкрепена от минис-
терството на образова-
нието и науката, при-
канва учениците да се 
превърнат в съвременни 
будители. под наслова 
“коя е твоята любима 
книга?” организаторите 
провокират учениците 
да споделят със съуче-
ниците си своето люби-
мо произведение, като 
го дарят на училищната 
библиотека. 

в специално съз-
дадената фейсбук 
страница на иници-

ативата ще бъдат 
публикувани всички 
снимки, които изпра-
тят учениците, учи-
телите и училищните 
библиотекари.

кампанията ще се 
проведе от 1 до 30 но-
ември. инициативата 
ще стартира по повод 
деня на народните 
будители с призива 
“Бъди съвременен бу-
дител” и цели да се 
организират различни 
активности в училища-
та и детските градини, 
които да насърчат че-

тенето и интереса към 
книгите при децата от 
всяка възраст. 

инициативата е 
възможност за орга-
низирането на допъл-
нителни класни и из-
вънкласни занимания, 
свързани с любимите 
заглавия на ученици-
те, като обсъждане 
на обичаните детски 
произведения, органи-
зиране на литературни 
четения и творчески 
ателиета, провеждане 
на различни състеза-
ния и конкурси.

националният литерату-
рен салон “Старинният фай-
тон” организира представя-
не на сборника с анализи и 
литературна критика “под 
сенките на залеза” на пенчо 
Чернаев, един от най-дълго-
годишните приятели на Са-
лона. в уводните си думи ав-
торът споделя: “потънеш ли 
в сенките на залеза, забравяш 
всички горчивини и несгоди 
на света, почваш да мислиш 
за непреходното, за значимо-
то, за вечното. моята компа-
ния се е събрала под сенките 
на полянката край брега на 
руховската рекичка Боров-
щица и ви я представям.” а 
компанията му е наистина 
завидна. откроява се велин 

Георгиев, основателят през 
1994 г. на Файтона. и още - 
веселин андреев, Симеон 
правчанов, никола радев, 

Слав Хр. караславов, любо-
мир левчев, драгомир Шо-
пов, Христо Черняев, мария 
Галишка-владимирова, вече 
отишли си от света... и още - 
Банко п. Банков, “един и същ 
и винаги различен”, матей 
Шопкин с неговите “стихо-
ве, родени от надежда, обич 
и светлина”, даровитият син 
на родопа Светлозар казан-
джиев, сладкоприказчикът 
Филип марински, гордият и 
мъжествен минчо минчев, 
ивайло диманов, Здравка 
евтимова, маргарита пе-
тринска, елена алекова, 
мюмюн тахир...

авторът ни уверява, че 
написаното под сенките на 
залеза и събрано в книгата 

е от последните му години, 
че само четири текста са от 
по-ранно време. а като си 
припомним, че само след 
малко повече от месец, на 
4 декември, той ще стане на 
95 години, можем само да го 
приветстваме за удивител-
ната му работоспособност, 
за желанието му да припом-
ни позабравени имена, да 
подкрепи, да насърчи, да не 
остави незабелязана силна и 
стилна книга.

литературната вечер ще 
се състои в къщата-музей 
“димитър Благоев - дядото” 
в столицата, на 31 октомври 
от 17 ч. Слово д-р елена 
алекова. авторска беседа. 
разговор с писателя. СнимкаФренСкиинСтитут

Микеле Плачидо идва 
у нас за „Киномания”
италианскатазвездащепредставиновиясифилм
„Сянкатанакараваджо”на19ноемвривзала1нанДк

Снимка“киномания“/нДк

Среща с Пенчо Чернаев в „Старинният файтон”

„Купи 1 книга. Дари я на своето 
училище!” призовават от АБК
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отговоринакръстословицата

отброй210

- А ти с  
какъв алкохол  
се отопляваш 
през зимата?

воДоравно: Стоичков /Христо/. Оловина.
Обрат. Царе. Игор /”Княз Игор”/. Стрес. Гаражи.
Ити.ИАЛ.Го.Абака.Ик. “Онз”.Сода.Иново.Го-
риво. Еналид. Баир. Анапа. Араби. Веп. Анита.
ИРА.Слабак.“Атари”.Три.Анетол.Икеда.Ам.Яз.
Нокът. “Анета”.Ек.Кожар.Алопат.Орел.Север.
Имена. Сем. Цанев /Стефан/. “Ил”. Единак. На-
влек.Ко.Ритори.Наем.Нар.“Ту”.Арола.Н.К.Рас.
“Га”.Инчове.Водач.Баня. “Аеро”.Работи.Рама.
В.Т.Патолог.Пи.Ало.Апаратура.

отвЕсно: Стотинка. Лазер. Другари. Об-
раз. Иван. Кесии. Ана /”Ана Каренина”/. “Тирел”.
Гребен.Лента.Яма.Час.Со.Паток.Маори.Ал /
Даниил/.Акт.Гора.Кокос.Крона.Година.Лъжец.
Илчев/Иван/.Овца.Авана.Таван.Аорта.Ара.Оп-
ити. Ренан /Жозеф/. Во. Кораби. Атака. Реване.
Па. Лежане. Арена. Влек. Рар /Александер/. До.
Икона. “Идели?”.Ем.Вата.Ви.Авари. “Атомик”.
Робот.Лиги.“Оларт”.Апел.Надолу.Ноти.Ибара.
“Ан”.Касатор.Барикади.Имитатор.Чига.
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хороскоп

21 март - 20 април

22 юни - 23 юли

21 април - 21 май

24 юли - 23 август

22 май - 21 юни

24 август - 23 септември

24 септември - 23 октомври

22 декември - 20 януари

24 октомври - 22 ноември

21 януари - 19 февруари

23 ноември - 21 декември

20 февруари - 20 март

05.55 Денятзапочва
09.20 100%будни-токшоу
11.00 Култура.БГ - предаване за

култура
12.00 Посветаиунас
12.25 Новининатурскиезик
12.35 Малкиистории
12.45 Телепазаренпрозорец
13.00 Последниятпечели

-забавно-познавателносе-
мейнокуизшоу/п/

14.00 Телепазаренпрозорец
14.15 “Пакостникът Чорапчо” -

анимационенфилм
14.45 “Вечнитетайни”-анимация
15.15 “Героисопашки”-

научнопопуляренфилм
15.45 Телепазаренпрозорец
16.00 Бързо,лесно,вкусно
16.30 Светътиние
17.00 Българияв60минутисМа-

рианаВекилска
18.00 Посветаиунас
18.30 Ощеотденя -коментарно

предаване
19.00 Последниятпечели-забав-

но-познавателно семейно
куизшоу

20.00 Посветаиунас
20.45 Спортниновини
21.00 История.bg
22.00 “Братството 2” - тв филм

/4епизод/(14)
22.50 Отвъдграниците
23.00 Посветаиунас
23.25 ФИФА Световно пър-

венство по футбол 2022 -
16-серийномагазиннопре-
даване/1епизод/

23.55 СБНТзавинаги/п/
00.55 Светътиние/п/
01.25 100%будни-токшоу/п/
03.00 Култура.БГ - предава-

не за култура с Димитър
Стоянович/п/

03.55 “Героисопашки”-
научнопопуляренфилм/п/

04.25 Посветаиунас/п/
05.10 Ощеотденя -коментарно

предаване/п/
05.40 Телепазаренпрозорец

днес вторник сряда четвъртък

СлъНЧеВО СлъНЧеВО СлъНЧеВО ПреДИМНОСлъНЧеВО

максимални максимални максимални максимални

00.20“НашиятследобедсБСТВ”
/п/

01.30“Предизборностудио”/п/
02.25“Обществоикултура”/п/
03.20“Заисториятасвободно”/п/
04.15“Думатаеваша”/п/
05.15Документаленфилм
05.40“НашиятследобедсБСТВ”

/п/
06.50Музикаленантракт
07.30Документаленфилм
08.00“Контра”/п/
09.00“Обществоикултура”/п/
10.00ТВпазар
10.15“Предизборностудио”/п/
11.00ТВпазар
11.15Музикаленантракт
11.40“Хубаваси,татковино”
12.10ТВпазар
12.30Новини
12.45“СтудиоИкономика”/п/
13.45ТВпазар
14.00“НашиятследобедсБСТВ”
15.30Новини
16.00Документаленфилм
16.30 “Думата е ваша” - открита

линия
17.30ТВпазар
17.45Музикаленантракт
18.10ТВпазар
18.30Новини-централнаемисия
19.15“Актуалноотденя”
20.00Документаленфилм
21.00“Заисториятасвободно”/п/
22.00 Новини - централна еми-

сия/п/
22.30“Актуалноотденя”/п/
23.10Документаленфилм

06.00“Тазисутрин”-информаци-
онно предаване с водещ
ЗлатимирЙочев

09.30“Предиобед”-токшоусво-
дещиДесиславаСтоянова
иАлександърКадиев

12.00 bTV Новините - обедна
емисия

12.40“Комицитеиприятели”/п./-
комедийношоу

13.20 “Стани богат” /п./ - куиз
шоу

14.30 “ШоутонаНиколаосЦити-
ридис”/п./

15.00“Огледаленсвят”-сериал
16.00 Премиера: “Обещание” -

сериал,с.4
17.00bTVНовините
17.30 “лице в лице” - публици-

стично предаване с воде-
щаЦветанкаризова

18.00 “Станибогат” - куизшоус
водещМихаилБилалов

19.00 bTV Новините - централна
емисия

20.00 Премиера: “Опасно изку-
шение”-сериал,с.4еп.41

21.00 “Фермата: Мостът на вре-
мето”-риалити,с.8

22.30 “ШоутонаНиколаосЦити-
ридис”-вечернотокшоу

23.00bTVНовините-къснаеми-
сия

23.30 “Закон и ред: Специални
разследвания” - сериал,
с.21eп.19

00.30“Марлон”-сериал,еп.4
00.50“Катонакино”-предаване

закино
01.00“революцияZ:Секс,лъжии

музика”-сериал,с.3еп.10
02.10bTVНовините/п./
02.40“Предиобед”/п./-токшоу
04.35 “Опасни улици” - сериал,

с.15
05.30“лицевлице”/п./

04.30Телеканал“Доброутро”

08.00Новини/съссубтитри/

08.20“АнтиФейк”

08.55“Живейздравословно!”

09.45Информационенканал

11.00Новини/съссубтитри/

11.15Информационенканал

14.00Новини/съссубтитри/

14.15Информационенканал

17.00 Вечерни новини /със суб-

титри/

17.20Информационенканал

20.00 “Време” - информационна

програма

20.45“Спусък”-новисерии,еп.9

21.45“Голяматаигра”-твшоу

22.45Информационенканал

00.15“Мъжко/Женско”

01.05“Вдействителност”-твшоу

01.55“Некаговорят”-токшоу

03.00 “Време” - информационна

програма

03.45“Спусък”-новисерии,еп.9

22
oC 22

oC 24
oC 21

0C

православенкалендар

тези свети мъже след много тру-
довеиподвизипредалидушитесина
Господа

Паметтананяколкосветиапостоли,
коитовлизатвчислотонаседемдесетте
Христовиученици,чествамеднес.

СветиСтахийбилпоставенотсвети
апостолАндрейзаепископвъвВизанти-
он;заедноснегосветиСтахийвъздигнал
църква в Аргиропол. Като събрал там
многоверни,тойгипоучавалназапове-
дитеХристови.Тойсетрудилтакацели
шестнадесетгодинииследтакиваподви-
зипредалдушатасинаГоспода.

АпостолАндрейръкоположилв сан
епископ Амплий и Урбан, Амплий - в
Диоспол, Урбан - в Македония. Те рев-
ностнопроповядвалиХристовотоучение
и разрушили много идолски капища; с
товатенастроилипротивсебесиелини-
теииудеите.ТезивраговенаХристовата
вярапредалинамъчениясветитемъче-
ници,коитосеудостоилидаполучатнеу-
вяхващивенци.

СветитеНаркис,АпелийиАристовул
също проповядвали Христовото еванге-
лие:Наркис-вАтина,Апелий-вИраклия,

Аристовул-вБритания.Тезисветимъже
след много трудове и подвизи предали
душитесинаГоспода.

св.епимахбилготовдапретърпи
всички страдания, които е понесъл
Господ

Св. мъченик епимах се родил в
египет.родителитемубилихристияни.
Възпитан бил в благочестие и светост.
Живял в епохата на гоненията срещу
Църквата.Ощемлад, той сепоселилв
Пилусийската гора, където заживял по
примеранасв.ЙоанКръстител.Нямал
никого от светите отци за наставник в
пустиннотожитие.Наставляванбилна-
правоотБогаиотлюбовта,коятоимал
къмБога.любовтамукъмБогагоуче-
ланадобродетеленживот.Каточул,че
в Александрия християните страдали
от идолопоклонците, блажени епимах
отишълвграда,влязълвглавнияезиче-
скихрампрезвременаголямезически
празник,прекатурилжертвоприношени-
ятаназемятаистрошилидолите.

УправителятАпелиангозатворилв
тъмница. Подложили го на нечовешки

овен

Среща ще ви ориентира 
в проблематиката, от-
насяща се до бъдещите 
ви проекти и задачи.

рак

Изостанали задължения 
ще напомнят за себе си. 
Ще сте напрегнати, но 
и удовлетворени.

телец

Новини от дома ще ви 
развълнуват, ако сте 
далече от близките си. 
Споделете проблемите.

лъв

Закономерно ще получи-
те предложение за нова 
позиция в работата или 
на друго работно място.

БлИЗнацИ

Възможните противо ре
чия ще отстъпят мя сто 
на перспективни пред ло
же ния, не ги пренебрег-
вайте.

дева

Бъдещите ви планове 
зависят само от вас. За 
предпочитане е да рабо-
тите самостоятелно.

веЗнИ

Бъдете внимателни в об-
щуването, за да си спес-
тите конфликти. Въз-
можни са недоразумения. 

коЗИрог

Ако влезете в спор, рис-
кувате да развалите на-
строението си. Заемете 
се с приятни неща.

скорпИон

Радвате се на чудесно 
здраве, което ви носи удо-
влетворение от всичко, с 
което се занимавате.

водолей

Предсрочно и успешно ще 
приключите важен про-
ект, което ще се отрази 
на благополучието ви.

стрелец

Мнозина ще проведат раз-
говор с работодател или 
делови партньор, който 
ще открие перспективи.

рИБИ

Настроението ви ще се 
отрази положително на 
околните, с желание ще 
споделите вълненията си.

Църкватапочитана31октомврисв.апостолиот70-те-
стахий,амплийидр.св.мчкепимах

мъчения,а той говорелнамъчителите
си:

-НашиятГосподИисусХристосбеше
разпънатизарадимене,бешепрободен
скопиеинапоенсоцет.Асеганетрябва
лииаздабъдапричастниквстраданията
му?Наложетемимъки,по-големиоттия,
коитосегаминалагате!Плюйтеме!ру-
гайтеме!Турететръненвенецнаглавата
ми!Дайтекръствръцетеми!Напойтеме
с оцет! Направете цялото ми тяло една
рана!разпънетеменакръстимепробо-
детескопие!ВсичкотовапретърпяГос-
под.Некаиазпретърпясъщото!

Много люде следели как мъчат св.
епимах.Междутяхбилаиеднаженас
едно сляпо око. От очите й се стичали
сълзи, като гледаластраданиятанамъ-
ченика. Мъчителите го биели толкова
жестоко,чекапкикръвпръскалинаоко-
ло.еднакапкападналавсляпотоокона
таяженаитооздравяло.Прогледналас
товаоко,женатарадостноизвикала:

-ВеликеТояБог,Коготострадале-
цътизповядва!Тойнаправичудосмене!

разярен от тая прослава, управите-
лятАпелианзаповядалдабъдеотсечена
главатанасв.епимах.Итяпадналана
земятазановапрославанаБога.Душата
насветиямъченикотминалавъввечност-
тачеститаиблажена...
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рЕзултати

XVI кръг
Хебър - Ботев Пд 1:2 0:1 Бароан 

(27-д) 1:1 Бухал (57) 1:2 Генев (80); 
Славия - Спартак Вн 2:2 0:1 Баланюк 
(45) 1:1 Ахмедов (54) 1:2 Баланюк (73) 
2:2 нгуена (79); Пирин - Локо Пд 0:0; 
Арда - ЦСКА 1:3 0:1 линдсет (32) 1:1 
ковачев (55) 1:2 назон (64) 1:3 каре-

асо (90); Черно море - Локо Сф 2:1 1:0 

кета (32) 1:1 рапозо (57) 2:1 панайотов 
(74); Левски - ЦСКА 1948 0:0; сно-
щи: лудогорец - септември сф; днес, 
17.30: Ботев вр - Берое.

XV кръг
Дунав - ЦСКА 1948-2 0:0; Спар-

так Пл - Етър 1:0 Антонов (77); Ма-
рица Пд - Миньор Пк 1:0 Атанасов 
(52); Литекс - Струмска слава 1:1 0:1 

николов (9) 1:1 игнатов (90+4-д); Со-
зопол - Беласица 0:0; Янтра - Спор-
тист Св 1:2 0:1 диков (10) 1:1 Бонев 
(52) 1:2 диков (90-д); Добруджа - 
Монтана 0:1 Уамри (79); днес, 14.30: 
лудогорец-2 - витоша Б; крумовград 
- Ботев пд-2.

глЕдаЙтЕ

Футбол
по Диема спорт
17.30 ботев Вр - берое
по Нова спорт
22.00 Плимут - Екзитър
по риНг
21.45 Монца - болоня
по макс спорт 2
22.00 леванте - Спортинг Х
по макс спорт 3
19.30 Верона - Рома
по макс спорт 4
22.00 Елче - Хетафе
по макс спорт 1
тЕниС
12.00 “Мастърс” в Париж
по макс спорт 2
баСкЕтбол
19.00 Спартак Пл - 
Черноморец

левски продължава да се 
мъчи в първенството. “си-

ните” четвърти мач останаха 
без победа, като са с три ра-

венства и една загуба. в тези 
двубои столичани се разписа-

ха едва два пъти.
пред 10 000 души на “Ге-

рена” левски и ЦскА 1948 
не успяха да си вкарат гол. 
така в класирането тимът на 
мъри стоилов остава шести 
с 27 точки, докато “червени-

те” събраха 32 т. и са трети - 
на 5 т. от лидера ЦскА. 

на “Герена” двата от-

бора изиграха здрав мач с 
много единоборства и ди-

намика. още в 7-ата минута 
гостите имаха основателни 
претенции за дузпа за нару-

шение срещу ивайло Чочев, 
но реферът Георги Гинчев 
я подмина. после стоилов 
направи принудителна про-

мяна, след като илиян сте-

фанов се контузи и на негово 
място в игра се появи марин 
петков (21). играчите на 
любослав пенев имаха по-

вече ситуации преди почив-

ката - Чочев не успя да вкара 
с глава отблизо, а в самия 
край на първата част после-

дователно вратарят на лев-

ски пламен Андреев спаси 
удари на елитон и сердюк. 

през втората част “сините” 
бяха по-активни, наложиха 
териториално превъзходство 
и опитваха да пробият защи-

тата на съперника. в 60-ата 
минута роналдо се озова на 
добра позиция, но стреля в 
аут. Филип кръстев (62) пък 
удари гредата на гостите.

ЦскА 1948 имаха и пуб-

лика. в сектор Г беше шефът 
на тима Цветомир найденов, 
както и стойчо младенов, 
спас джевизов и радослав 
Здравков. Бившият тартор на 
северната трибуна димитър 
Ангелов-дучето също изгле-

да на живо дербито.
“Хубав мач на “Герена”, 

атмосфера, организация... 
трябва още малко по-силен 
отбор и ще неутрализираме 
кашай и неговите ментета 
напълно”, обяви найденов.

“мога да похваля мом-

четата, справиха се в един 
тежък и сложен мач. тежък 
и сложен мач, но не от спорт-

но-техническо естество, а от 
нещо различно.

съдийската тройка не 
можа да се справи. изклю-

чително пристрастни, особе-

но когато трябва да се вадят 
картони. да, ние си получи-

хме заслужено много карто-

ни, но и футболисти на лев-

ски трябваше да получат по 
същия начин. имаше доста 
ситуации, обратни решения. 
даже футболистите и от два-

та отбора коментират колко 
е срамно и жалко. очевадни 
ситуации, в които се взима 
грешното решение.

иначе добър мач, сериоз-
но, дисциплинирано, концен-

трирано - това е пътят, браво 
на момчетата. Целта е да иг-

раем добре и да печелим ма-

човете, към момента всичко 
се случва”, каза пенев.

“стана добра футболна 
битка. нашият отбор малко 
по-лежерно игра през първо-

то полувреме. имахме пре-

възходство. второто полу-

време създадохме достатъчно 

моменти, в които да решим 
мача. Явно не сме намерили 
лекарството за гол. Ще трябва 
да извървим трудния и бавен 
път. тримата централни напа-

датели получиха контузии, но 
това не е оправдание. трябва 
да намерим решение на про-

блема. ЦскА 1948 играха на 
добро ниво, добре се отбраня-

ваха. играят по-добре. стана 
добра футболна битка.

Готови сме за гостува-

нията край морето. Ако не 
се подготвим бързо, Черно 
море ще ни подготви ведна-

га. нещата ще се получат по 
бавния и труден път”, каза 
стоилов. тимът му гостува 
в сряда на варненци в отло-

жен мач от IV кръг.

Левски пак 
се мъчи

Снимкаlevski.bg

Марин Петков пази топката от ивайло Чочев (вляво) в мача на “Герена”

„Сините”вечечетиримачасабезпобеда

президентът на славия венцеслав 
стефанов призна, че някои съдии са за-

висими. вече бившият член на изпъл-

кома на БФс обясни, че това всички го 
знаят. доказателства обаче така и няма. 
ексцентричният футболен ръководител 
даде мнението си и за мача със спартак 
вн, завършил 2:2.

“казах на момчетата да внимават, 
защото това са най-опасните срещи. 
противникът се затваря обикновено, 
играеш пред неговото наказателно поле, 
една контраатака и те връщат в първи 
клас. после изравняваш, пак ти повеж-

дат, пак гониш. мога да имам претен-

ции към съдията, но той не повлия на 
крайния изход на мача, ние сами загу-

бихме 2 т. казал съм си мнението за 

Венци Стефанов: Някои съдии са зависими

СнимкаБТа

Денис баланюк (вляво) води топката  
пред слависта Венцислав керчев в мача,  
в който украинецът заби два гола

кашай, не значи, че то е меродавно, но 
има определени съдии, които са зависи-

ми - всички го знаем. разчитах, че като 
става шеф на съдиите, има някаква при-

емственост, хората от съдийството са 
му казали, но той решава да бъде така, 
както той иска”, обяви стефанов.

“всички момчета заслужават да 
играят и знаят каква работа трябва да 
вършат. много борба, но не толкова 
качества в мача. Гледаме напред и 
към следващия двубой. опитахме се 
с по-бързите хора да избягаме на тях-

ната защита, но не се получи. нямах-

ме обаче концентрация в определени 
моменти, но резултатът е закономе-

рен”, заяви треньорът на “белите” 
Златомир Загорчич.
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45

Снимкаerstebank-open.com

Григор Димитров връща топката от форхенд при загубата от Даниил Медведев във Виена

Димитровбешеспрянна1/2-финалвъвВиена

Снимкаflamengo.com.br

Футболистите на Фламенго се радват с трофея от Копа Либертадорес. 
На финала на най-авторитетния турнир в Южна Америка Давид Луис 
и компания биха бразилските си сънародници от Атлетико Паранаензе с 1:0. 
Точен единствено беше Габриел Барбоса (45). Това е трети трофей за Фламенго 

дани валверду въз-

ражда кариерата на Гри-

гор димитров. венецуе-

лецът скоро се върна да 
работи с най-добрия ни 
тенисист и резултатите 
се видяха на Атп 500 
турнира във виена. там 

българинът стигна на 
1/2-финал, където го спря 
руската машина даниил 
медведев с 4:6, 2:6. Сре-

щата продължи близо час 
и половина.

"мисля, че и за двама 
ни е страхотно. прекар-

ваме тези седмици заед-

но. За момента нищо не 
е уговорено за след това. 
разбираме се много до-

бре. през всичките тези 
години сме добри прия-

тели. не искам да живея в 
миналото. все още играя 

тенис. и докато играя, 
имам шанс. нали?

Завръщането на вал-

верду ми донесе много 
основа. точно това тър-

сех. прекарваме чудесно 
заедно. резултатите са 
логичното следствие", 

каза Гришо. 
За последно южноаме-

риканецът бе наставник на 
ветерана Стан вавринка. 
А той работи с димитров 
между 2016 и 2019 г.

С представянето във 
виена Гришо заслужи 180 
точки и от днес ще прог-

ресира с четири места до 
№28 с 1460 т. димитров 
спечели и $144 000 от Ав-

стрия, като този сезон той 
вече е с $1,43 млн. от на-

градни фондове.

тази седмица ха-

сковлията ще играе на 
"мастърс"-а в париж, 
след което сезонът за 
него приключва. Бълга-

ринът очаква на старта 
в зала "Берси" Ботик ван 
де Зандсхулп (нид, №35). 
до момента двамата са си 
разменили по една побе-

да. победителят вероятно 
го очаква матео Берети-

ни (ит, №14), а след това 
идва ред на световния №1 
карлос Алкарас (исп).

Боксьорите на България спе-

челиха четири златни медала от 
Световния боксов тур в марибор, 
който е със сребърен статут.

Ясен радев (54 кг) откри серия-

та. 20-годишният национал не оста-

ви шанс на тамир Галанов (Сърб), 
като го срази с 5:0 съдийски гласа.

Успехът бе последван от още 
един - на радослав росенов (63,5). 
европейският шампион за мъже 
до 22 години и носител на купа 

“Странджа” демонстрира висока 
класа и не се притесни от опита на 
нарек ованисян (Арм), побежда-

вайки го с 5:0.
последен от българите на ринга 

излезе рами киуан (75). той лику-

ва с титлата след успех с 5:0 над 
марсел мейнъл (Ав).

ергюнал Себахтин (48) също взе 
злато. националът ни така и не се 
качи на ринга, защото съперниците 
му отказаха да сложат ръкавици.

така България зае първото мяс-

то в отборното класиране.
“поздравявам момчетата и 

треньорите за отличната работа, 
която свършиха в марибор. тя е 
следствие на усиления труд и себе-

раздаването им по време на подго-

товката и е показателно, че когато 
човек следва пътя на развитие, не-

минуемо резултатите идват”, каза 
шефът на федерацията красимир 
инински.

 
 
 
 
 
Веселин Топалов завърши на второ място на демонстра-
тивния турнир по ускорен шахмат в Саламанка. В послед-
ните два кръга българинът победи полякинята Моника 
Соцко с белите фигури и унгарката Тиция Гара с черните. 
С тези успехи роденият в Русе Топалов събра 5,0 точки, 
които еднолично му отредиха втората позиция.  
Победител е испанецът Хайме Сантос с 5,5 т. В последния 
ден той също постигна две победи, които му отредиха 
челното място. Трети в крайното класиране завърши аме-
риканският гросмайстор Гата Камски с 4,5 т.

Топалов е вицешампион 
в Саламанка

Боксьорите с четири титли в Марибор

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
На Световната купа в Торонто Кейти Ледец-
ки (САЩ) постави фамозен световен рекорд 
в плуването. Десеткратната олимпийска 
медалистка фиксира най-добро постижение 
на 1500 метра свободен стил в малък басейн. 
Американката свали топрезултата в дисци-
плината с близо 10 секунди. Ледецки преплува 
дистанцията за 15:08,24 мин., а досегашната 
рекордьорка Сара Велброк (Гер) има 15:18,01 
мин. Втора в Торонто завърши Беатрис Диз-
оти (Браз) с 15:48,82 мин. “Това беше първи 
случай, в който плувам в 25-метров басейн 
в тази дисциплина, и не знаех какво да очак-
вам. На тренировка съм плувала в рамките 
на рекорда, но състезанието е нещо съвсем 
различно”, заяви доволната Ледецки. Тя е ак-
туален световен и олимпийски шампион в тази 
дисциплина, но в олимпийския басейн.

Фамозен световен 
рекорд от Кейти 
Ледецки

Снимкабта

Валверду възражда Гришо


